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Reportaj Adunarea Generală Uniunii — 3-5 august

La Arad, 
precum în cer...

Pentru adventiştii români, Adu
narea generală şi festivitatea de la 

i  Arad a constituit, oarecum, o con- 
| tinuare a atmosferei de la Utrecht, cu 

multiplele ei emoţii. D upă o călăto
rie nocturnă cu trenul sau cu maşina, 
sutele de delegaţi şi invitaţi sosiţi în  
dim ineaţa zilei de jo i au fost întâm 
pinaţi de edificiul excepţional al 
bisericii nou construite pe o stradă 
care, în mod ironic, po.irtă numele 

i Mareşalului. Primul lucru pe care 
j  dorim  să-l spunem  este că arădenii 

ne-au arătat aici o ospitalitate 
avraamică. într-un cuvânt, ne-am 
simţit ca acasă, unii chiar mai bine 

[ decât acasă.
A face pe cronicarul, când e 

vorba de istorii petrecute alaltăieri, 
nu  este o treabă simplă. Ce să spui? 
Ce să nu spui? Şi, mai ales, cum să 
spui, pentru a păstra parfumul re
alităţii care încă  a răm as în  inimile 
noastre? Sper că cititorii noştri vor fi 
milostivi faţă de cei care semnează 
aceste rânduri sărace. Sărace, de 
exemplu, în  dezvăluiri de ordin „poli- 
tic“ . Această ,,lipsă" se datorează în 
primul rând atmosferei destinse şi 
extinse în  care s-au desfăşurat lu
crările elective şi chiar conversaţiile 
particu lare . D acă  n -a r  fi fost aşa, 
v-aş fi spus.

Participarea fraţilor Frikart şi 
Amelung de la Diviziunea Euro-Africa,

I precum  şi prezenţa m ultor invitaţi, 
pensionari sau laici, au dat întâlnirii 
de la Arad un  aer unic, sărbătoresc. 
Nu am simţit temeri şi tensiuni din 
partea cuiva, deşi m i se pare natural 
să fi existat. A m  trăit sentimentul 
profund al apartenenţei, al împlinirii 
personale, într-o fam ilie m are şi iubi
toare, în m ijlocul unor fraţi cu care

Florin Lăiu

nu m i-e ruşine. A m  început fiecar e 
adunare cu rugăciune, cu un cuvânt 
biblic din partea m esagerilor D ivizi
unii, am  putut asculta în  program  şi 
câte o formaţie muzicală. Dar' poate 
că cea mai m elodioasă m uzică a fost 
aceea a cifrelor. Deşi matematica mi-a 
părut întotdeauna aridă, rapoartele 
prezentate de fraţii care au ocupat în  
m od onorabil funcţii în  Comitetul 
uniunii au făcut uz de m ulte cifre 
care au încântat cu siguranţă şi ure
chile îngerilor. Este uluitor să vezi 
ce a făcut D um nezeu pentru biserica 
noastră în  numai câţiva ani. Şi nu 
aducem laude unor oameni, dar ne 
bucurăm  în  Spir itul lui Dumnezeu 
că aleşii noştri din 1990 s-au dovedit 
denmi de încrederea lui Dumnezeu 
^i a oamenilor.

Nu putem  trece cu vederea buna 
organizare m anifestată pentru caza
rea şi m asa participanţilor. Cu o ase
m enea ocazie, s-a putut vedea un 
spirit de econom ie şi generozitate în 
acelaşi timp. Liderii foarte vizibili, 
care au plănuit aspectele materiale 
ale întâlnirii, au încurajat generozi
tatea bisericii „invizibile". Şi nu s-au 
înşelat. Căm inurile adventiştilor 
arădeni ne-au oferit un adevărat con
fort sporit, plus zâmbete şi iubire 
creştină, iar restaurantul Trascău, 
unde luam masa, a fost asaltat de 
ajutorul foarte concret şi gustos al 
fraţilor noştri, ajutor venit chim' şi 
din îm prejurimile apropiate sau mai 
depărtate.

Nu încerc să străpung cu 
imaginaţia gândurile celor cmc au 
participat în  com itenţi de numiri. 
Prevederile organizaţiei noastre sunt 
atât de dem ocratice şi de funcţionale

încât, pentru oricine obişnuieşte să 
gândească dincolo de temperatura 
pasiunii, ele garantează, cu proba
bilitate maximă, cele mai bune 
soluţii existente la un m om ent dat. 
însă, deşi n-am  participat la asem e
nea dezbateri, ca fiecare am venit şi 
eu cu o listă secretă în  minte. O listă 
nu foarte precisă; ara lăsat destul loc 
Spiritului Sfânt să-mi sUiee schema. 
D ar rezultatele au confirm at-o în  pro
porţie de 90%. Şi, fără să discutăm  
unii cu alţii, poate că mulţi ne-am  
gândit la acelaşi nume. Este, oare, 
păcat să ne imaginăm mai dinainte 
ce ar trebui să se întâm ple? Suntem, 
oare, mai predispuşi influenţei di
vine atunci când ne lipseşte imagi
naţia şi spiritul critic? Creierul 
omenesc este superior pietrei Urim 
tocmai prin aceea că el înţelege de 
ce i se lum inează sau i se întunecă 
chipul la auzirea unui nume.
Această „im perfecţiune" naturală a 
omului, care, adesea, ne contrariază 
(când o întâlnim la aproapele nostru), 
are o strălucire mai sfântă decât 
aceea a sorţului m iraculos care 
cădea pe cineva în  vremurile biblice. 
Şi, dacă cineva ar fi nem ulţum it de 
judecata cuiva, de alegerea făcută de 
alţii, să-şi am intească de câte ori a 
fost dezam ăgit de propria sa alegere.

De aceea, fie că recunoaştem, 
fie că nu, fiecare venim cu schema 
noasUă. Frum useţea este că, în 
m ăsura în  care suntem  controlaţi de 
un Spirit superior spiritului nosU u, 
schemele noastre încep să semene şi 
să se com bine arm pnios. N im eni 
nu-şi alege un partener de viaţă la in
spiraţia mom entului, ci - cu mai 
m ultă sau mai puţină înţelepciune - 
după unele tatonări ale im aginaţiei şi 
alegerii sale. Iar dacă m ai târziu
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Arad, 3  august, ura V.00. D e s ih id e i r a  o j id a lâ  a A dunării  G e n e /a le ,  sub  em blem a  

U niţi în  H r is to s .  Istoria a d ven tă  d in R o m â n ia  n u m ă ră  de ja  125 de ani.

simte că alegerea n-a fost „perfectă", 
cel puţin ştie că îşi va sprijini alesul 
sau aleasa până la moarte. Cei care 
privesc din afară răm ân adesea sur
prinşi de alegerea tinerilor. în  final, 
toţi participă la nuntă şi le fac urări 
de bine. Deşi alegerile eclesiastice 
nu sunt încărcate de acelaşi drama
tism existenţial, ele ne învaţă să 
folosim, pentru onoarea Domnului, 
aceeaşi înţelepciune. Să ne rugăm 
pentru reprezentanţii şi conducătorii 
bisericii de pretutindeni. Ei sunt 
aleşii Domnului şi ai noşui.■  [l

în  care unii dintre îngeri, apoi toţi, 
au cerut să m eargă ei înşişi în 
această misiune. V ă imaginaţi că 
această iniţiativă a fost o reacţie în 
aceeaşi secundă? Eu cred că a fost 
mai întâi unul care s-a oferit, apoi şi 
alţii au preluat ideea. Ar fi putut, 
oare, o asemenea ocazie să ofere un 
criteriu de alegere a unor noi com an
danţi cereşti în locul celor căzuţi?

Slavă Domnului, noi nu suntem 
acum căzuţi. A legerile sunt examene 
m orale şi nu sunt o ilustrare a 
judecăţii celor vii. Ele sunt schim-

B iblia ne învaţă că şi uniunea 
străjerilor sfinţi din cer are un 
comitet al ei (Dan. 4,17). Nici D um 
nezeu însuşi nu ia anum ite hotărâri 
de unul singur. El nu este un dictator 
al universului. Lui îi place să-Şi 
delege pe cât posibil autoritatea şi 
să-Şi împartă judecata şi competenţa. 
Oare, după ce criterii funcţionează 
organizaţia cerului? A fost pus Ga-' 
briei în  locul lui Lucifer printr-un de
cret divin sau mai întâi a  fost ales de 
îngeri? Dacă există alegeri în  cer, 
oare după ce criterii se fac ele, acolo 
unde nu există păcat, nici contesta
ţie? D upă alfabet, ca să nu existe 
discuţii? Prin rotaţie, să fie mulţu
miţi toţi? Sau, poate, Spiritul Sfânt 
ştie să-i conştientizeze pe îngeri cu 
privire la aceia care slujesc pe D um 
nezeu şi întregul univers cu cea m ai 
adâncă umilinţă, devotare şi iubire 

j  dezinteresată? N u pretind a fi expert 
în  organizaţie cerească, dar îmi 
amintesc de Ellen W hite, care a 
văzut în viziune mom entul în  care 
D om nul a descoperit îngerilor că va 
trebui să coboare pe pământ pentru a 

j  muri în  locul păcătosului; mom entul

bări ale poziţiei de zbor, având în 
vedere binele comun. Ele sunt ocazii 
în  care ne m anifestăm  libertatea şi 
judecata colectivă, atât cât le avem. 
Şi atunci când, în  sinceritate şi 
credinţă, cerem asistenţa divină, 
Spiritul lui Dum nezeu hotărăşte prin 
hotărârile noastre. Singurul lucru 
care ne mai trebuie este să fim con
secvenţi. să investim în continuare 
credinţă şi iubire, prin rugăciune şi 
spirit de disciplină creştină.

In  timp ce com itetul de numiri, 
com itetul de propuneri şi comitetul 
de acreditări au lucrat în  încăperi 
separate, delegaţii au discutat di
verse aspecte ale lucrării prezentate 
în  rapoarte şi au votat acceptarea lor. 
Cu aceste ocazii s-au făcut propu
neri pe care cei în drept le-au notat, 
în  special, lucrarea editurii noastre a 
atras un interes deosebit.

în  sfârşit, v ineri după-am iază, 
s-au propus şi s-au votat, într-o at
m osferă de împlinire, toate celelalte 
num e care aveau să  constituie 
Comitetul uniunii noastre, după ce 
m al înainte se aleseseră, prin vot se
cret, primii trei „s tâ lp i"  ai ei. în  tim

pul pe care ni l-au oferit după pauze 
scurte în  program, a fost invitată şi 
teologia să spună câteva cuvinte. 
Vorbitorul, din partea Institutului 
Teologic, a provocat audienţa la un 
studiu al subiectului timpului venirii 
Domnului: este el un timp fixat de 
Dumnezeu, în  mod arbiUar, sau este 
un timp co n d iţio n a t, care  poa te  fi 
g răb it sau în tâ rz ia t ? C um  a rm o n i
zăm  to t ce spune B ib lia  şi S p ir i
tu l P ro fe tic  re f e r i to r  la această 
tem ă? D upă m ai b ine de 150 de ani 
de aştep tare , a d v en tiş tii se sim t 
s iliţi să-şi pună asem enea în tre 
bări.

Fraţii care au slujit până acum în 
cele mai înalte funcţii adminisUative 
au fost cinstiţi cu cuvinte de re
cunoştinţă şi îm brăţişări. La rândul 
lor, ei au predat ştafeta cu demnitate 
şi încredere succesorilor lor. Cu 
această ocazie, fratele N elu Dumi- 
trescu a trecut, nostalgic, dar hotărât, 
în  „rezervă". Dânsul a depus 
coroana la picioarele Domnului, dar 
este decis să nu-şi depună armura. 
Felicitări, şi D um nezeu să binecu
vânteze cu sănătate şi viaţă lungă pe 
toţi cei încărunţiţi în  bătăliile Dom 
nului!

D upă încheierea lucrărilor şi în 
credinţarea celor aleşi în m âna lui 
Dumnezeu, participanţii au im ortali
zat evenimentul Arad într-o foto
grafie com ună care va sem ăna cu 
lucrarea Domnului: nu  se va distinge 
chipul meu, probabil, dar m ulţim ea 
de chipuri adunate într-un zâmbet 
frăţesc va fi o reflectare a chipului 
lui Isus în  noi, aşa cum  am trăit şi 
simţit la  Arad, în  acele zile de au
gust 1995.

Spre seară, ne-am  risipit în  dife
rite direcţii, m ulţi dintre noi fiind in
vitaţi în com unităţile locale sau 
învecinate. Astfel, am adăugat un 
plus de bucurie la aceea de a ne 
revedea cu mulţi dintre iubiţii noştri 
fraţi la Arad. O arm ată de lucrători 
şi pastori, de laici proem inenţi şi de 

slujitoare ale altarului familial ne-am 
risip it ca să începem  un Sabat de 
odihnă sărbătorească şi, respirând 
această atmosferă înviorătoare, să ne 
întoarcem  în com unităţile noastre, 
înapoi... pe păm ânt, unde dorim  să 
fie precum în  cer!
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Lumina străluceşte la 
I orizontul întunecat al 
pământului

Stimaţi delegaţi şi invitaţi la cea 
de a 13-a Adunare electivă a Uniunii 
de conferinţe,

Sentimentele şi gândurile m ele 
de astăzi sunt exprimate foarte bine 
prin cuvintele lui David:

„Lăudaţi pe D omnul, chemaţi 
Num ele Lui, faceţi cunoscut printre 
popoare faptele Lui înalte!

Cântaţi, cântaţi în  cinstea Lui!
Vorbiţi despre toate minunile 

Lui! Făliţi-vă cu Num ele Lui cel 
Sfânt!

Să se bucure inima celor ce caută 
pe Domnul! A duceţi-vă aminte de 
toate m inunile pe care le-a făcut, de 
m inunile Lui şi de i udecăţile rostite 
de gura Lui.

Vestiţi din zi în  zi m ântuirea Lui; 
povestiţi printre neam uri slava Lui, 
printre toate popoarele minunile 
L u i!“  (1 Cron. 16,8-12.25).

N u-mi pot prezenta raportul, fără 
ca mai întâi să m ă pjec în  umilinţă 

i  înaintea D om nului şi să  recunosc în  
faţa dv. minunile, bunătatea, îndura
rea şi dragostea Lui, dovedite cu pri
sosinţă în lucrarea bisericii adventiste.

Am  avut privilegiul deosebit ca, 
în  ultimii cinci ani, să fim  îm preună 
cu fraţii mei colegi, responsabili ai 
unei biserici şi ai unei lucrări în 
fricoşătoare, să purtăm  povara co
pleşitoare a conducerii unui popor, a 
unei frăţietăţi, a unei mulţimi care 
creşte, care se dezvoltă - dar care se 
şi revoltă - cu varietate de tempera
mente, de educaţii, de concepţii şi de 
aspiraţii. Şi toţi să fie o familie care, 
în  diversitatea ei, răm âne unită pen
tru că toţi m erg în  aceeaşi direcţie: 
Canaanul ceresc.

Raportul preşedintelui

Experienţa ultim ilor ani m i-a 
adâncit convingerea că nimeni nu 
este în  stare să lucreze singur pentru 
D umnezeu şi că nim eni nu este vred
n ic pentru aceasta. Numai o acţiune 
unită poate aduce reuşită.

Mărturisi. .  cu toată bucuria 
despre colaborarea şi despre spiritul 
creştinesc care s-au manifestat în 
Comitetul uniunii în  tot acest timp.
In  ciuda deosebirilor de vederi sau a 
părerilor personale diferite, tot
deauna s-a dat pe faţă un spirit de 
sinceritate, deschidere şi străduinţa 
de a ajunge la unitate şi armonie.

Acum cinci ani, când acest 
comitet a  primit mandatul din partea 
Adunării generale elective, sugeram 
ca una dintre priorităţile activităţii 
noastre în  această perioadă de 
tranziţie să fie o îm bunătăţire a 
relaţiilor dintre membrii bisericilor 
locale, în  vederea unei mărturii 
unite pentru D umnezeu faţă de se
menii noştri. A m  reuşit sau nu? Răs
punsul îl aveţi sigur' dv.

Şi a început timpul de tranziţie, 
cu descoperiri de ţinte şi nevoi, cu 
reorientări, cu poticniri şi cu ridicări.

In primul rând, ca o prioritate ab
solută, s-au lansat şi au fost realizate 
campaniile naţionale de evanghelizare, 
în  care o bună parte din pastori şi 
aproximativ 1/3 din membrii bisericii 
s-au implicat personal. S-au adăugat 
la  acestea m ărturia personală, com
pletată cu experienţa proprie a con
vertirii, care au înviorat spiritul 
misionar.

Programele de evanghelizare, cu 
seminariile de Apocalipsa, Anul 
profeţiei şi Anul prieteniei, au oferit 
m ultora ocazia pentru implicare.

Ce păcat că doar o treime din 
membrii bisericii au prins ocaziile 
ce s-au ivit! Unde au fost celehilte 
două treimi? Ce biruinţă am fi câşti
gat cu ajutorul Duhului Sfânt şi ce 
experienţă personală şi colectivă <un 
fi atins, dacă am fi ajuns ca „m ajori
tate m em brilor bisericii să-şi fi unit 
eforturile cu acelea ale pastorilor şi 
ale slujbaşilor com unităţii"! Lucra
rea ar fi înaintat ca focul în  mirişte, 
după declaraţia cunoscută nouă tu
turor, şi ar fi adus între noi mult 
aşteptata revărsare a Duhului Sfânt 
în Ploaia târzie. Momentul Tg.Mureş 
a constituit un punct decisiv, când 
sunetul de trâm biţă al Comitetului 
uniunii a fost: mobilizarea generală 
pentru evanghelizare, care u rm a să 
fie pusă în aplicare în  cele două di
recţii clasice: înainte şi în  sus! înain
tarea pe orizontală, prin extinderea 
cantitativă şi creşterea spirituală pe 
verticală.

Pe orizontală, se pot constata pro
grese decisive! Creşterea numărului 
de comunităţi şi intrarea în teritorii 
noi, împreună cu creşterea numărului 
de membri ce se apropie de 70.000. 
Veţi vedea din raportul secretarului 
cifre care vor fi încurajatoare.

U niunea a recom andat bisericii o 
strategie care, pusă în  aplicare, să 
deschidă noi orizonturi şi noi căi de 
implicare a tuturor în  cele două di
recţii principale: predicarea Evanghe
liei în  afară şi consolidarea în  inte
rior a vechilor mem bri îm preună cu 
noii veniţi, astfel ca ţinta pusă de 
apostolul Pavel, o „biserică slăvită, 
Iară pată, fără zbâr cit ură sau altceva 
de felul acesta“ , să fie urm ărită cu 
constanţă.
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în  anii din urm ă, la oastea lucră- 
| torilor, s-au adăugat zeci şi zeci de 

tineri absolvenţi ai Şcolii noastre 
teologice, ca şi lucrători fără studii,

[ care s-au antrenat pentru a deveni 
j  campioni ai urcării înălţim ilor spiri- 
j  tuale şi îndrum ători neobosiţi ai 

membrilor bisericii noastre.
Dar, în anii aceştia, cei ce ne^au 

| părăsit prin m oarte simt mult mai nu
meroşi decât ne-am fi aşteptat. Hi au 
trecut la odihnă după toate ostenelile 
lor, şi faptele lor îi urmează.

In perioada aceasta, departamen- 
j  tele uniunii au fost preocupate de 

prom ovarea tuturor activităţilor 
bisericii, astfel ca, în  m od echilibrat, 
toate părţile trupului lui Hristos să 
se dezvolte armonios.

Astfel, Şcoala de Sabat a  reuşit 
j să pregătească manuale pentru in

structorii Şcolii de Sabat, îm preună 
cu studiile biblice trimestriale pentru 
toate vârstele. H rană a fost din 
belşug şi la timp. Câţi s-au alimentat 
regulat şi continuu?

Tineretul, cum era şi norm al, a 
j  avut ocazii peste ocazii de creştere, 
j  de organizare, de activitate misionară, 
j de extindere a viziunii, de a se educa 

pentru slujire. M anifestări de anver
gură au m arcat aceşti ani, îm preună 
cu activităţi anonime, cu experienţe 
de convertiri personale şi de lucrare 
misionară. Tineretul este în  marş!

în  domeniul educaţiei, saltul a fost 
j  impresionant. In anul 1992, Seminarul 

Teologic a devenit Institut Teologic, 
oferind deja până în  prezent 100 de 
diplome de licenţă în  teologie. Insti
tutul a primit deja preacredi tarea 
preliminară din partea bisericii.

C oncomitent cu aceasta, au luat 
naştere cele trei licee adventiste, al 
căror personal didactic, în ciuda 
unor greutăţi considerabile, continuă 
cu perseverenţă şi dăruire să pregă
tească membri şi slujbaşi pentru 
biserică şi cetăţeni pentru lume.

Nu pot trece cu vederea Şcoala 
postliceală adventistă de asistenţi 
medicali de la Brăila, rod al tenacităţii 
şi iniţiativei laice, care a devenit în  
ultimul an şcoala bisericii, urmând 
procesul de acreditare al Conferinţei 
Generale.

Departam entul de relaţii publice 
şi libertate religioasă a fost în  si

tuaţia de a interveni şi a obţine rezul
tate pozitive în  program area exame
nelor la  şcolile de stat. Pe m ăsură ce 
timpul a înaintat, în  condiţiile de liber
tate, au apărut situaţii care cer o ac
tivitate şi o implicare din ce în  ce mai 
serioasă în apărarea libertăţii religioase.

S-au organizat seminare interna
ţionale cu subiecte de specialitate în  
vederea discutării principiilor de tole
ranţă şi educaţiei în  această direcţie.

Acest departament va avea de re
zolvat situaţii din ce în ce mai dificile 
şi mai delicate, care vor cere clarvizi
une, tact, curaj şi statornicie. Pentru 
viitor, va fi nevoie de un jurist care 
să apere şi să lupte pentru rezolvarea 
tuturor situaţiilor în  spiritul dreptu
lui şi al prevederilor constituţionale.

Asociaţia pastorală şi evangheli
zarea au avut de purtat o povară 
deosebit de grea. Crearea cadrului 
administrativ şi educativ s-a făcut 
prin editarea de manuale necesare ac
tivităţii pastorale, plus Manualul 
bisericii şi M anualul prezbiterului. 
S-au iniţiat cursuri de educaţie con
tinuă pentru pastori în  vederea creş
terii eficienţei şi a spiritualităţii lor.

în  domeniul evanghelizării, 
putem spune că s-au iniţiat acţiuni 
epuizante pentru dezvoltarea spiritu
lui m isionar şi a atmosferei propice 
dezvoltării lui. U na dintre iniţiati
vele cu efecte pe termen lung este or
ganizarea Şcolii de misionari volunt.iri, 
adevărată şcoală a profeţilor, care îi 
pregăteşte pe tineri şi pe vârstnici să 
dea o mărturie unită lumii. D um 
nezeu să dea binecuvântarea Lui 
bogată tuturor profesorilor şi 
elevilor şi facă El ca num ărul lor să 
crească până va cuprinde toată 
biserica din România.

D epartam entul sănătate şi tem- 
peranţă este un  domeniu-cheie pen
tru educarea bisericii într-o viaţă 
sănătoasă în  spiritul reformei sănă
tăţii şi o pană de despicare în  
evanghelizare.

C a braţ drept al soliei îngerului 
al treilea, el trebuie întărit şi dezvol
tat. Se simte nevoia unei educofii 
perseverente a m em brilor bisericii, 
oferindu-se soluţii practice şi pro
gram e bine gândite, pentru ca 
poporul Domnului să fie nu  numai 
un popor fericit, ci şi sănătos la

Rapoarte

minte şi la Unp. A u avut loc iniţia
tive şi acţiuni educative şi luări de 
poziţie, dar trebuie înaintat cu mult 
curaj şi perseverenţă.

Viaţa de fam ilie  a avut de lucru 
în  convenţii, sem inalii de sfătuire 
premaritală, conferinţe publice cu 
largă audiţie. D ar lucrul este mult, 
lucrători sunt puţini. Aici este foar te I 
m ult de făcut, căci, în  ciuda efor
turilor depuse, viaţa de fam ilie lasă 
încă de dorit. în  familii, situaţia nu 
este ideală, dar noi credem  că de 
acolo va pomi o viaţă adevărată.

D epartam entul publicaţii a cunos
cut o experienţă deosebită, mai ales 
începând cu anul 1994, când lu
crarea de colportaj a  pornit la drum. 
A tât prin Casa de editură a bisericii, 
cât şi prin alte tipografii, s-a asigurat 
literatura necesară în  m ilioane de 
exem plare, care vor ajunge să se răs- | 
pândească precum „frunzele toamna". 
P lanurile şi ţintele curajoase ale aces
tui departament ne um plu de 
speranţă.

O noutate, în  ultim ii ani, este Ra
dio „Vocea Speranţei". Activitate de 
pionierat, cu pregătirea cadrelor din 
mers, activitatea acestei „voci fără 
frontiere “ şi fără discriminare tre
buie să ajungă să tr âmbiţeze mesajul 
Evangheliei cu o m ai m are com pe
tenţă. Cele patru posturi de emisie 
din Bucureşti, Constanţa, Braşov şi 
T im işoara sunt cu totul insuficiente, 
dar există m ari speranţe pentru vii
torul apropiat.

Toate aceste activităţi, precum şi 
altele s-au constituit în  tot atâtea 
eforturi omeneşti care, în  colaborare 
cu factorii divini, au dus la rezul
tatele pe care le veţi auzi în  rapoar
tele care vă vor fi prezentate de către 
responsabilii de departamente.

Acestea ar fi trebuit să conducă 
la creşterea spirituală a com unită
ţilor n o as te , a  m em brilor noştr i.
Care este situaţia reală?

O prim ă constatare îm bu
curătoare este spiritul de sacrificiu al 
majorităţii membrilor, concretizat în  
construcţia num eroaselor case de 
rugăciune, prin credincioşie în  
susţinerea lucrării prin zecimi şi 
daruri şi, ca urmare, o recunoaştere 
perm anentă a binecuvântărilor lui 
Dumnezeu.
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De la entuziasm ul m isionar al 
;inului ’90, treptat-treptat s-a consta- 

| tat o scădere a zelului şi a implicării.
] Cauzele sunt diferite: de la intere

sele personale accentuate, la descura
jare  din lipsă de rezultate aşteptate şi 
comoditate.

Ataşamentul faţă de standardele 
şi principiile bisericii a slăbit în  
viaţa unora dintre membrii noştri. 
U nii cred că dem ocraţia înseam nă 

j  haos sau libertinism şi găsesc scuze 
j  şi sprijin în influenţele rele, venite 

din afară.
D e la înălţim ea acestei adunări 

reprezentative, cred că singura 
soluţie pentru îndreptarea tuturor lu
cianilor pe care le-am amintit şi a al
tora ca ele este o redeşteptare a 
adevăratei evlavii în  viaţa noastră, a 
tuturor, pastori şi laici; cultivarea 
adevăratului spirit adventîn  famili
ile, instituţiile şi comunităţile noas
tre; prom ovarea unui ataşament 

•I neabătut faţă de biserică şi de or- 
J ganizaţia ei; alimentarea viziunii 
J  înalte cu privire la rolul şi mandatul 
| m isionar al acestei biserici; şi, mai 
j  presus de orice, asem ănarea cu Hris- 

tos, ca unică ţintă personală şi gene
rală. N u cred însă că  pot trece mai 
departe fară să-mi exprim  convin- 

| gerea că num ai prezenţa şi lucrarea 
! Duhului Sfânt, ca Ploaie timpurie şi 

târzie, va ajuta biserica noastră şi pe 
noi toţi să încheiem  lucrarea în  ini
mile noastre, în  familie, între vecini, 
în toate localităţile şi în  întreaga 
ţară.

Ca popor profetic, în  mijlocul 
căruia Spir itul profeţiei este prezent 
în toate activ ită ţile  zilnice, sfătuin- 
du-ne, dirijându-ne, încurajându-ne 
şi m ustrându-ne, suntem  recunos
cători lui D um nezeu pentru acest 
dar preţios, trimis cu atâta îmbelşu- 
gare bisericii Sale din zilele de pe 
urmă.

Astăzi, când acest com itet stă săI ’
dea socoteală de isprăvnicie, prezint 
cu umilinţă rodul activităţii bisericii 

întregi, de fapt, a  dv. şi a com uni
tăţilor, rugând pe bunul Tată ceresc 
să-l prim ească şi să-l înm ulţească 
spre slava Sa şi spre bucuria noastră.

Şi, pentru că noi n-am  fost decât 
robi netrebnici şi n-am  terminat încă 

j  lucrarea încredinţată, ne supunem

poruncii pe care am  ales-o ca motto; 
„Trebuie să prooroceşti din nou", 
prin care Dom nul secerişului ne cere 
să continuăm  să lucrăm, să credem 
şi să sperăm până la a doua venire, 
neuitând că Dom nul îşi va încheia 
lucrarea.

Ne îndreptăm  cu mare grabă 
către încheierea de mileniu, ne în 
dreptăm  cu încredere şi cu aceeaşi 
grabă către venirea Domnului care 
este „m ult mai aproape de noi decât 
atunci când am crezut

Şi totuşi, viitorul nu este nesigur. 
A vem  C u v ân tu l p ro o rocie i, care 
ne luminează calea cea îngustă şi 
sjgură.

întorcându-m ă la biserica apos
tolică, a cărei istorie o vom repeta la
o scară im presionantă, aştept să 
repetăm  câteva fenomene apos
tolice;

1. Veţi primi o putere, când se va 
pogorî Duhul Sfânt (Fapte 1,8).

2. Veţi fi m artori peste tot (Fapte 
1,8 ).

3. O inimă şi un suflet (Fapte 

4 -32)-„
4. învăţătura apostolilor, dragos

tea frăţească, rugăciuni de mijlocire 
(Fapte 2, 42).

5. M ulţim e de preoţi vor veni la 
credinţă (Fapte 6,7).

6. Rugăciunea noastră; Uită-te la 
ameninţările lor, dă putere solilor 
Tăi! (F ap te4,29).

7. Vom merge din loc în  loc 
(Fapte 8,4).

8. Evanghelia va fi predicată 
oricărei făpturi de sub cer.

Ameninţările nu vor lipsi, 
atacurile se vor înm ulţi, piedici se 
vor ridica, trădarea însărcinării se va 
da pe faţă, dar Evanghelia va con
tinua să înainteze, dusă de îngerul 
din Apocalipsa 14.

Triumful lucrării va depinde în 
cele din urm ă de factorii divini care 
scapă controlului şi înţelepciunii 
noastre: milioanele de tipărituri 
răspândite ca frunzele toamna, cuvin
tele rostite, faptele de milă, vizitele 
misionare, radioul şi televiziunea îm 
preună cu ceilalţi factori pe care 
această biserică i-a  pus în  mişcare. 
Cine poate calcula rezultatele?

Stimaţi fraţi şi surori, lumina 
străluceşte puternic la orizontul în 

tunecat al păm ântului. D um nezeu îşi 
conduce lucrarea Sa organizată, în 
timp ce la orizont se conturează 
imaginea fiarei din A pocalipsa 13.
Şi tot păm ântul se m iră după ea, cu
o excepţie: adventiştii, care nu se 
închină fiarei şi chipului ei. E a  va 
mobiliza lum ea întreagă. în  faţa 
acestei perspective se cere un singur 
imperativ: unirea. „U niţi-vă, staţi 
îm preună, lucraţi îm preună, căci 
lum ea se va uni îm potriva voastră” , 
spune Ellen White.

Adventismul, prin natura soliei 
şi a teritoriului cucerit, este m işcarea 
cea mai mare, cea mai importantă.
El este adevărata mişcare ecum e
nică - şi singura, şi ultim a - şi va 
rămâne până la sfârşit biserica lui 
Dumnezeu.

în  faţa acestei realităţi, iubim pe 
Dumnezeu, iubim adevărul, suntem 
una cu biserica, cu necazurile şi cu 
succesele ei, suntem  fericiţi că ne 
găsim  în  slujba lui D umnezeu şi dis
punem  de tot ajutorul său. Nu putem 
sluji decât unui singur Domn şi 
acesta răm âne pentru noi D um 
nezeu.

Să intrăm în  dialog cu lum ea 
spre a-i oferi o im agine reală  a 
bisericii lui D um nezeu, care este 
angajată în crearea unei societăţi 
noi.

Anii şi zilele care vin vor proba 
credincioşia noastră, devotamentul 
nostru, ataşamentul nosuu, declara
ţiile noastre şi activitatea noastră.

Viitorul apropiat ne pregăteşte o 
com oară veşnică de slavă. Să fim la 
înălţim ea program ului lui D um 
nezeu pentru noi în această gene
raţie, căci este ultim a şi cea mai 
favorizată.

Acum, la încheierea acestui m an
dat încredinţat de D umnezeu şi de 
biserică, doresc ca bunul Tată ceresc 
să-i fo losească pe cei care sun t gata 
să „proorocească  din n o u “ , la  m ul
te noroade, neam uri, limbi şi îm 
păiaţi.

Curând, foarte curând, tot ce am 
crezut, tot ce am sperat, tot ce am 
văzut prin profeţie, tot ce am  predi
cat altora va fi o realitate prezentă, 
iar credinţa noastr ă îşi va găsi în 
sfârşit împlinirea: „Iată, El vine pe 
nori, şi orice ochi îl va vedea. “
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Misiune, statistici 
şi perspective

Raportul secretarului

Stimaţi delegaţi, Jraţi şi surori

Avem o ocazie deosebită să ne 
aflăm în  acest loc im portant pentru 

biserica adventistă din România. 
Aceasta este mai mult decât adu
narea obişnuită, la fiecare cinci «ini, 

j  a Uniunii rom âne; aceasta este şi o 
ocazie aniversară. Este, deci, potrivit 
să ne luăm câteva minute să cer
cetăm rapoartele istorice ale începu
turilor şi dezvoltării adventismului 
în  România.

Prima constituţie a României 
(1866) avea prevederi privind liber
tatea de conştiinţă. Tratatul de pace, 
semnat la Berlin (1878), după înche
ierea războiului m so-rom âno-turc, 
stipula (art. 44) că „libertatea prac
ticilor religioase trebuie să fie garan

tată tuturor cetăţenilor statului 
| rom ân şi, de asemenea, cetăţenilor 

străini; nici un obstacol nu va fi ridi

cat în  calea organizării diferitelor 
comunităţi religioase şi a relaţiilor 
acesto ra  cu con d u că to rii lo r spiri
tuali".

Rezultatele lucrării personale şi 
ale conferinţelor publice ale lui M.B. 
Czechowski în  Transilvania nu ne 
sunt cunoscute, dar predicarea sa în  
Piteşti, în  1870, a dus la formarea 
unei grape de credincioşi adventişti

de ziua a şaptea, printre care ing. 
Tom a Aslan şi familia sa. în  1884, 
funcţiona în  Piteşti prim a biserică ad
ventistă, care şi-a asum at şi povara 
de a publica periodicul „A devărul 
prezent". în acelaşi an, Georgc But- 
ler, preşedintele Conferinţei Gene- 
rale, a petrecut patru zile la Piteşti.

Un nou început .şi consoli
darea bisericii

în  1913, s-a format la Bucureşti 
Conferinţa Română, iar în 1914, a 
început să fie publicat „Curierul 
M isionar" pentru cei 624 de credin
cioşi adventişti. In  1916, înaintea 
prunului război mondial, erau 824 
de membri, pentru ca, la formarea 
statului rom ân în  1918, cu un terito
riu mult mărit, biserica adventistă să 
aibă 2.500 de membri, în  50 de 
comunităţi. D upă 2 ani, s-a format 
Uniunea română, cuprinzând 99 de 
com unităţi şi 2.540 de membri.

A doua constituţie a României, 
votată în  1923, garanta „libertatea 
de conştiinţă şi cult religios". în  re

alitate viaţa bisericii era m ult stân
jen ită  de jocul politic al principa
lelor partide, influenţate de biserica 
naţională. în  ciuda acestui fapt, bise
rica a continuat să crească, cu mari 
sacrificii. Un raport statistic din

ianuarie 1930 m enţionează 405 
Şcoli de Sabat, cu 17.433 de partici
panţi, precum şi 119 lucrători, dintre 
care 42 de pastori întăriţi.

După cel de-al doilea război mon

dial, în 1946, înaintea declanşării 

măsurilor restrictive, biserica adven
tistă era formată de 551 de com uni
tăţi şi num ăra 21.500 de membri.
D upă 40 de ani, în 1983, erau 46.000 
de membri în  520 de comunităţi.
Când a avut loc revoluţia, erau 

49.855 de m em bri şi acelaşi număr 
de comunităţi. Printre primele ho tă 
râri lua te  de C o m ite tu l u n iun ii a 
fost înfiinţarea de biserici locale în  ] 
lo ca lită ţile  und e  erau  su fic ien ţi 

m em bri şi redeschiderea fostelor 

b iseric i înch ise . D ate sem n if ica 
tive  din rap o arte le  s ta tis tice  ale u l
tim ilor cinci ani şi jum ăta te  se află 

în  tabelul de pe această pagină.
în  cursul acestor cinci ani şi 

jum ătate, 30.096 de persoane au in

trat în  rândul membrilor, prin botez 
şi m ărturisire de credinţă, iar bise
rica a avut o creştere netă de 17.075.
Se ştie că un num ăr semnificativ de 
adventişti din Rom ânia au părăsit 
ţara, în  mod special în  1990 şi 1991, 
m icşorând astfel creşterea netă.

1992 a stabilit un record al bote

zurilor: 7.356. A fost anul primei 

cam panii naţionale de evangheli

zare, care s-a bazat mai ales pe senii- 

nare de Apocalipsa ţinute de mulţi 

laici. D upă un declin, în  1993 şi

1994, 1995 aduce sem nele unui re

viriment.

D in perspectivele m isiunii evan- 
ghelistice a bisericii, datele existente 
evidenţiază câteva problem e majore:

1. Există încă zone întinse fără 
prezenţă adventistă, unele dintre ele 
chi;u- în imediata apropiere a unor

Anul Nr. comunităţi
Nr. membri la 

început
Intrări prin 
botez ş i vot

Ieşiri prin 
apostazie

Nr. membri la 
sfârşit

Creştere netă

1990 809 49.855 4.762 437 52.040 2.185

1991 835 52.040 5.455 451 55.707 3.667

1992 897 55.707 7.356 511 60.660 4.953

1993 941 60.660 5.225 770 63.531 2.871

1994 990 63.531 4.483 921 65.670 2.139

1995 
tr.l + 2

994 65.670 2.815 507 66.930 1.260
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teritorii cil m are concentrare adven- 
i tistă.

2. Lucrarea în oraşele foarte mari 
I - Piteşti, Râmnicu-Valeea. Sibiu,

Drobeta Tr.-Severin, Timişoara, 
Oradea, Satu M are, Hai a Marc, Su
ceava, Focşani, Tg. Jiu - nu a atins 
potenţialul maxim. In unele locuri,

! biserica este practic necunoscută 
; publicului larg. Şi mai alarmantă 

este situaţia în  m ulte oraşe de mă

rime medie şi mică, în  care bisericile 
j  sunt destul de mici şi stagnează.

Aceste comunităţi au nevoie de o în- 
j  noire a viziunii, pentru a depăşi men- 
: talitatea de societate închisă şi a de- 
| veni un loc în  adevăr atrăgător pen

tru locuitori.
3. O provocare colosală o repre

zintă zona Bucureşti, cu această di
versitate în  creştere a locuitorilor, cu 
spiritul lor mândru, cu stilul lor de 
viaţă trepidant, cu pătrunderea

| m asivă a filozofiilor orientale şi cu 
j  mari disfuncţii sociale. Acesta este 

un loc în  care biserica nu-şi poate 
permite să  răm ână izolată în inte
riorul comunităţilor supraaglom e
rate, ci trebuie să dobândească o 

j  poziţie de m axim ă vizibilitate.

4. Lucrarea de câştigare de su- 
{ flete în  zone în  care alte biserici

decât cea ortodoxă au o prezenţă 
semnificativă - regiuni locuite de 1 0 - 
m ano-catolici, reformaţi, neopro- 
testanţi.

5. Crearea unui modus vivendi
I sau chiar a unei căi de îm păcare cu 

M işcarea de reformă. Pastorii şi 
| membrii noştri ştiu foarte bine ce du

reros este să-i vadă pe cei aflaţi pe 

pragul convertirii la  Isus cum sunt 
căutaţi şi cum, prea adesea, mintea 
lor este întoarsă de la iubirea faţă de 

| Hristos şi biserica răm ăşiţei de către 
adventişti reformişti, dezorientaţi 
sau rău intenţionaţi.

Alţi factori de natură socială 

afectează creşterea şi viaţa bisericii,
J  între care şomajul şi numărul în  creş

tere al membrilor, m ai ales tineri m e
seriaşi, care merg pentru lucru în  ţări 
occidentale, cu rezultate discutabile.

Starea corpului pastoral
Unul dintre factorii cheie ai dez- 

| voltării constante a bisericii noastre

din România este echilibrul dintre 
principiul biblic al preoţiei tuturor 
credincioşilor şi statutul respectat al 
fraţilor slujitori - lucrători biblici şi 
pastori întăriţi.

în  ceea ce priveşte numărul lor, 
la începutul anului 1930, erau 119 
persoane angajate de biserică, între 
care 42 de pastori întăriţi. în  1983, 
erau 175 de angajaţi, dintre care 140 
de pastori întăriţi. De atunci, deşi 
numărul lucrătorilor a continuat să 
crească până la cifra prezentă de 254 
de persoane cu funcţii pastoral-ad- 

ministrative, dintre aceştia numai 90 
sunt pastori întăriţi, iar numărul 
celor cc se află în câm p este incredi
bil de mic - 60! în  22 dc ani, numă
rul pastorilor întăriţi s-a redus la 
64%, în timp ce num ărul de com u
nităţi aproape s-a dublat, iar numărul 
de m em bri a crescut cu 66%  şi s-au 
format două conferinţe.

De fapt, aceasta explică, în  parte, 
dificultăţile m ajore pe care le întâm 
pină conferinţele în  păstorirea comu
nităţilor. N u cum va totuşi această 
apăsătoare criză de pastori a fost o 
binecuvântare ascunsă? Comunită
ţile, cu tendinţa lor de a se bizui 
prea mult pe pastorul întărit, au fost 
„ fo rţa te"  să recunoască darurile 
păstoririi existente în  mijlocul lor, 
unde prezbiterii trebuie să fie întăriţi 

şi să-şi îm plinească sarcinile la care 
sunt îndreptăţiţi. Acelaşi lucru s-a 

întâm plat cu tinerii lucrători biblici 
care, fiind aleşi ca prezbiteri, au fost 
de asemenea întări ţi.

Este adevărat că, uneori, acest 
transfer de autoritate a condus la o 

ambiguitate a rolurilor şi chiar la o 
greşită folosire a autorităţii. Dai', 
punând M anualul bisericii în  mâna 
m embrilor şi conducătorilor bise
ricii, această confuzie poate fi depă
şită. Sperăm că această mişcare a . 
fost în  direcţia cea bună.

U n alt neajuns mai profund, la 
nivelul pastorilor, este distanţa cro

nologică dintre grupul principal de 
pastori întăriţi - cei mai mulţi aproa
pe de vârsta pensionării - şi grupul 
mai tânăr şi mai puţin numeros de 
pastori (în vârstă de 40-45 de ani). 
U rm ează un alt gol cronologic între 
aceştia şi vasta majoritate a lucrăto

rilor biblic! şi a pastorilor neîntăriţi 
(în ju ra i vârstei de 30 de ani). Gene
raţii întreg- Je  pastori lipsesc pur şi 
simplu.

Suntem în situaţia de a vedea 
abia acum ce lovitură bine calculată 
a prim it corpul pastoral prin con- 
trolul strict, din trecut, al numărului 
de locuri de la Seminarul teologic.

Cu un câmp de lucru atât de vast, 
cu solicitări atât de numeroase şi 
conUadictorii asupra timpului şi re
surselor pastorilor, cu un sistem de 
sprijin slab pentru aceşti alergători 

singuratici, care sunt pastorii, cu 
energia de adaptare aproape epui
zată, nu este de mirare că grupul p<us- 
torilor este aproape istovit şi pradă 
uşoară pentru boli fizice, probleme 
nervoase, dificultăţi de familie şi 
căderi m orale sau părăsirea lucrării - 
chiar sub pretex tu l de a răspunde 
unei invitaţii de a-i sluji pe ro 
mânii adventişti risip iţi în  lum ea 
întreagă.

Toţi avem nevoie să învăţăm  să 
ne acceptăm limitele umane, să  ne 

concentrăm efortul pe direcţiile vi
tale şi să implicăm un cerc m ult mai 
întins de persoane care să gândească 
şi să îm plinească lucrarea D om nu
lui. O mai bună adm inistrare a resur
selor umane din corpul slujitorilor 
lui Dumnezeu va avea o im portanţă 
decisivă în viitor.

Câteva domenii în  care cerinţele 
nu au fost atinse sunt: transmiterea 
eficientă a inform aţiilor de la şi prin 
secretariatul uniunii, eforturi concer
tate în direcţia colectării, păstrării şi 
valorificării docum entelor cu valoa
re legală şi is to rică  şi producerea 
diferitelor m ateriale necesare în  co
munităţile locale, pentru evidenţele 
lor curente. Pentru aceste lipsuri, 
îm i asum întreaga responsabilitate. 
Pe m ăsură ce lucrarea bisericii 
devine mai întinsă şi m ai complexă, 

ea nu mai poate fi administrată ca o 
afacere de familie. Iar roţile în  roţi, 

pe care de obicei le privim  ca 
reprezentând m ecanism ele compli
cate ale conducerii, au nevoie, mai 
mult decât oricând, de focul sacru al 
cerului - dragostea, smerenia, zelul 

şi privirea care să caute num ai slava 
Domnului.
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£ Uniunii — 3-5 august Rapoarte:

Binecuvântarea 
Domnului îmbogăţeşte

Raportul trezorierului (fragmente)

"Dacă nu zideşte Dom nul o casă, 
degeaba lucrează cei ce o zidesc; 
dacă nu păzeşte Dom nul o cetate, de
geaba veghează cel ce o păzeşte. D e

geaba vă sculaţi de dim ineaţă şi vă 
culcaţi târziu, ca să  mâncaţi o pâine 
câştigată cu durere, căci preaiubi
ţilor Lui El le dă pâinea ca în  somn" 
(Ps. 127,1.2)

Binecuvântarea Domnului face 
m ai m ult decât efortu l om enesc şi 
respectarea voinţei Sale aduce mult 
folos. Această realitate este valabilă 
şi cu privire la cei cinci ani în  care 
Comitetul uniunii a prim it cu mână 
largă binecuvântările Tatălui ceresc.

în  vederea armonizării cu or
ganizaţiile bisericeşti din lum ea în 
treagă, în  1991 U niunea rom ână 
începe să aplice un nou sistem de 
contabilitate. A u fost efectuate con
venţii cu trezorierii şi contabilii pen
tru a explica şi învăţa detaliile în 
materie de contabilitate şi pentru a 
clarifica regulile şi practicile în 
domeniul trezoreriei.

Efortul deosebit de‘a pătrunde în  
acest sistem contabil şi administrativ 

total nou şi de a iniţia pe trezorierii 
şi contabilii conferinţelor este astăzi 
răsplătit, astfel încât sistemul 
funcţionează.

In domeniul finanţelor, practica 
fondurilor neînregistrate a fost înlo
cuită cu înregistrarea totală a 
sum elor depuse la comunităţi şi di
recţionarea în  arm onie cu destinaţia 
acestora. Aplicarea acestui sistem  fi
nanciar, cu toate dificultăţile şi tensi
unile pe care le-a produs, a  făcut 
vizibilă binecuvântarea lui D um 
nezeu, asigurând fondurile necesare 
pentru toate cheltuielile de personal 
şi proiecte misionare.

în  ultim ul an s-a resim ţit o îm 
bunătăţire şi în  contabilizarea fon
durilor pentru bugetul comunităţilor,

datorită unei m ai m ari implicări a 
factorilor de răspundere, dar mai ales 
datorită serviciului de revizie. Regis- 
trul-chitanţier pentru evidenţa sume

lor uşurează m unca pentru casierii 
comunităţilor şi fereşte de erori.

în  prezent putem  spune că, în  
proporţie de 95%, comunităţile din 
uniune ţin contabilitatea pentru fon
durile din bugetul comunităţii cu tot 
atâta exactitate ca şi pentru fondurile 
destinate conferinţei şi pentru proiec
tele speciale.

M ulţum im pe această cale servi
ciului de revizie, care a făcut eforturi 
pentru reglementarea acestei situaţii, 
cât şi trezorierilor conferinţelor, pas
torilor, prezbiterilor şi în  mod spe
cial casierilor, care fac eforturi 
benevole deosebit de mari pentru a 
ajuta biserica.

C ât priveşte politica  financiară, 
s-a  aplicat un plan de păstrare a fon
durilor în  valută, pentru protejarea 
banilor şi pentru a beneficia de un 
câştig real din dobânzi. D e aseme
nea, s-a investit în  construcţia unui 
bloc de locuinţe cu 42 de apar
tamente şi peste 300 metri pătraţi 
spaţii comerciale, care pot fi acum 
vândute pentru a avea bani pentru 
construcţia seminarului. Investiţia 
cu efect pe termen lung a fost prima 
preocupare. Astfel a  fost investit 

pentru punerea pe picioare a tipo
grafiei, a editurii, a radioului (un stu
dio de producţie, patru staţii de 
em isie în  ţară şi emisiuni în  toată 
ţara pe unde scurte din Slovacia), de

m ararea colportajului, informatiza
rea tuturor organizaţiilor şi institu
ţiilor bisericii, proiecte de evanghe
lizare, etc.

Politica salarială a determinat un 
sistem de salarii şi alocaţii care oferă 
salariaţilor bisericii un venit mai 
mare decât m edia veniturilor practi

cate în  ţară pentru a da posibilitatea 
acestora să facă faţă problem elor şi 
să  susţină cu toată inim a sistem ul fi
nanciar al bisericii.

Pensiile acordate pensionarilor 
cultului urm ează aceeaşi curbă de 
creştere ca şi salariile pastorilor şi 
depăşesc drepturile care li s-ar cu
veni după sistemul de stat.

Exam inarea bilanţului anului
1995, cu fondurile de capital şi de 
rezervă, ne îndreptăţeşte să spunem 
că U niunea rom ână este o uniune 
puternică, capabilă să facă faţă 

nevoilor ce o confruntă.
M ulţum im  lui D um nezeu pentru 

că a binecuvântat biserica cu o frăţie
tate credincioasă, care o susţine nu 
doar cu zecimi şi daruri, dar şi cu 
implicarea personală în  proiecte de 
predicare şi instruire în  comunităţi, 
de evanghelizare şi de construcţii.

în  concluzie, pot afirm a ca în  
prezent lucrurile sunt definitiv 
aşezate într-un cadru de respectare a 
regulilor bisericii noastre mondiale. 
N oua contabilitate implementată, 
cadre formate, regulamente pregătite 
şi comunicate, com unităţi care, în  
majoritatea covârşitoare, înregis
trează toate sum ele şi fac distincţie 
în tre zecimi, daruri pentru lucrarea 
m ondială şi daruri pentru activităţi 
locale, serviciul de revizie form at şi 
în  plină acţiune, inclusiv un revizor 
care va verifica numai conferinţele 
şi instituţiile bisericii - toate acestea 
sunt premise, ca şi m icile nereguli 
care m ai există să se rem edieze cu 
timpul, indiferent cine va coordona 
acest compartiment.

D um nezeu ne-a ajutat să ne înde
plinim  cu succes mandatul, astfel 
încât obiectivele m ajore să fie reali- 
zate.Ţinând seam a de faptul că în  
urm ă cu cinci ani am  acceptat tre
zoreria num ai pentru mandatul care 
deja s-a încheiat, de dificultăţile în 
tâmpinate şi de situaţiile care se con
turează pentru viitor, socotesc că 
este bine ca adunarea să se gân
dească la num irea altuia mai potrivit 
pentru această responsabilitate. V ă 
m ulţum esc pentru încredere şi 
înţelegere şi vă asigur că voi con
tinua să păstrez un  spirit de colabo
rare şi deschidere, răm ânând la 
dispoziţia bisericii.
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Raportul Comitetului 
de planuri şi hotărâri

Comitetul de planuri şi hotărâri 

al Adunării generale, în  urm a im

plorării prezenţei D uhului Sfânt:
- conştient de responsabilitatea 

ce apasă Comitetul uniunii pentru 

prom ovarea Evangheliei veşnice în  

vremurile critice ale urm ătorilor 

cinci ani (poate ultimii),
- recunoscând nevoia ridicării 

gradului de com petenţă şi eficienţă 

în  slujirea bisericii şi a lumii, ca şi 
dorinţa de a da direcţii clare stra
tegiei şi lucrării bisericii pentru tim 

purile acestea, vine în  faţa Adunării 
generale cu urm ătoarele obiective:

I. Promovarea unei experienţe în

noite, autentice, hristocentrice, care 
să m enţină standardele ce ne deli

m itează de spiritul şi deşertăciunea 

lumii şi să realizeze un clim at de 

respect pentru organizaţia bisericii.

în  scopul acesta, Comitetul uni

unii să urmărească:

a) adoptarea m etodei grupelor 

mici, multifuncţionale, care să ofere 

îm plinire individuală şi de grup;
b) să prom oveze 'redescoperirea  

odihnei şi sfin ţeniei Sabatului, ast

fel:
•  adaptând program ul şi conţinu

tul serviciilor divine nevoilor tuturor 

categoriilor de vârstă;
•  reînviind spiritualitatea auten

tică în  închinare, prin rugăciune, cân

tare, îm părtăşirea de experienţe şi 

«agape»;

c) să pregătească com unitatea în 

vederea unei atitudini deschise, 

primitoare, faţă de vizitatori şi m em 

bri (un program diversificat);

d) să reafirm e doctrinele funda
mentale, specific adventiste, în cadrul 

experienţei actuale a bisericii şi în

perspectiva confruntărilor viitoare 

(legea, Sabatul, sanctuarul);
e) să prom oveze Spiritul Profetic 

şi istoria adventă, în  mod special 

pentru generaţiile noi ale bisericii;

f) să urm ărească constant inte

grarea noilor m em bri şi însuşirea 

din partea lor a stilului de viaţă ad

ventist.

11. Mobilizarea completă a mem

brilor în viaţa bisericii şi în misiune.

în  acest scop să urmărească:

1) Un program amplu de educaţie 
continuă a pastorilor, pentru ridica
rea nivelului spiritual, pentru îmbună

tăţirea predicării şi pentru orientarea 

lor spre motivarea şi coordonarea 

misiunii m em brilor laici, prin:

a) prom ovarea de programe de 

pregătire pastorală;

b) prom ovarea unei comunicări 

neîngrădite între pastor, conferinţă şi 

comunitate, pentru o evaluare mai 

obiectivă a activităţii pastorale;

c) delegarea a cât mai m ultor res

ponsabilităţi, de la pastor către sluj

başii comunităţii.
2) Form area unei noi generaţii de 

pastori de înaltă dăruire şi com pe

tenţă prin ridicarea nivelului de 

pregătire academ ică a Institutului 

Teologic şi prin orientarea stu

denţilor institutului către misiune 

chiar din timpul şcolii.

3) Conştientizarea slujbaşilor 

com unităţilor de responsabilitatea şi 

implicarea lor în conducerea com u

nităţii locale prin:
a) programe de instruire a 

prezbiterilor şi slujbaşilor;

b) prom ovarea întăririi prin 
binecuvântare a tuturor prezbiterilor 

şi diaconilor.

4) A ntrenarea m em brilor bise

ricii înti-o „m işcare a laicatului" 

prin:

a) program e de descoperire a 
darurilor spirituale;

b) realizarea unui program  am

plu pentru copii şi tineret, cuprin

zând educaţia adventistă de la 

perioada preşcolară până la nivelul 

instituţiilor de învăţăm ânt ale bise
ricii, cu oferirea de m anuale şi 

ghiduri; •  ridicarea nivelului de 

pregătire în  instituţiile de învăţă

mânt adventiste; •  ridicarea nivelu

lui de instruire, organizare şi im pli

care a tinerilor în  activităţi interne şi 

externe; •  punerea la  dispoziţia lor 

de literatură, program e video şi 

ocazii de părtăşie (com plexul pentru 

tineret Rucăr);

c) consolidarea familiei prin u r
m ărirea consecventă a educaţiei pre- 
maritale, postmaritale, precum  şi 
prin dezvoltarea rolului femeii în  fa

m ilie şi în  biserică;
d) încurajarea iniţiativelor lucra

tive laice şi a asociaţiilor oam enilor 
de afaceri adventişti în  sprijinul 

M isiunii Globale.

111. Crearea unui program amplu  
pentru înfăptuirea Misiunii Globale, 
prin:

1) M obilizarea activităţii m edi

cale la nivelul organizaţiei Sănătate 

şi Temperanţă, precum  şi la nivelul 

fiecărui cadru, prin efectuarea de 

sem inalii de specialitate.
2) Reorientarea adm inistrării fon

durilor de la construcţii spre misiune 
(oferind proiecte ieftine de locaşuri 
m ici şi funcţionale).

3) M obilizarea com unităţii lo
cale pentru sponsorizare (susţinere şi 
dotare) de m isionari laici.

4) Susţinerea viguroasă a evan

ghelizării prin m ass-m edia (radio,
TV local).

5) îm bunătăţirea imaginii adven
tiste în  lume prin asociaţii de presă, 
înfiinţarea unui birou juridic, etc.

6) Reorganizarea, la nevoie, a 
structurilor adm inistrative ale con
ferinţei şi uniunii în  vederea deservirii 
mai eficiente a grupurilor etnice şi a 
înlesnirii M isiunii Globale.
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„Trebuie să prooroceşti 
din nou ...!66
Un mic Utrecht, la Arad

întâi am fost la Utrecht. Apoi, 
am venit la Arad. Şi, ciudat lucru!
Cu mult mai m ult aici decât acolo, 
am sim ţit istoria murind şi plămă- 
dindu-se iarăşi, mai curată în  su
fletele noastre. Poate, pentru că aici 
e altceva... E  vorba de ,,ai noştri", 

j de adventismul „necăjit" , dar plin 
j  de glorioasa m odestie a demnităţii 

trăite dintotdeauna aici, „prim prejur 
de Carpaţi, de-a lung de D unăre...”

D upă tumultoasele zile de 
comitete şi rapoarte, citiri de liste şi 
votări, brusc, peste sufletele sutelor 
de delegaţi şi invitaţi, s-a aşternut o 
pace, „ c a  la începutul zidirii"... o 
pace miraculoasă, izvorâtă din sim 
plul fapt că trecusem pragul de timp 
către ziua de odihnă.

Binecuvântate fie sărbătorile! 
Dacă D um nezeu însuşi nu le-ar fi in
ventat şi nu  le-ar fi acordat exact cu 
necesitatea căutării de El sădite în  
noi la Creaţiune, am  fi murit, desi
gur, cu toţii, din lipsă de înfrânare... 
Ce bine, deci, că există Sabatul...!

Sfinţit Domnului!
E  vineri seara. în  noul lăcaş de 

cult al Aradului, totul miroase a 
proaspăt. Totul străluceşte. Sufletele 
neîntinate pot vedea im prim ată pre
tutindeni profunda m arcă a dedicării 
totale. „ E  un  miracol! “ îm i şopteşte 
un coleg de alături în  timp ce, pe un 
fond muzical adecvat, un şir lung de 
slujitori ai lui D um nezeu urcă podiu
mul. „M iercuri noaptea pe la ora 
unu, când am venit eu, să fi văzut ce 
furnicar era aici... Cinci oameni pe 
metru pătrat... Şi fiecare ştia ce are 
de făcu t!“ Savurez hiperbola. întrea
ga sală se ridică pentru rugăciunea 
tainică... D upă cântarea şi ruga pu-

Romulus Chelbegean

blică, un cor de adulţi ce flanchează 
amvonul pe ambele laturi, urm at de
o entuziastă formaţie m ixtă de tine
ret, ne introduc în  atmosfera în 
chinării. între ele „ se  aude vuiet de 
ploaie la A rad!" prin versurile direc
torului de tineret de la uniune, în  lec
tura autorului. Puternic hristocentri- 
că, predica fratelui Erich Amelung, 
trezorierul diviziunii, se introduce 
prin simbolicul şarpe de aramă din 
Numeri 21,9 şi se încheie cu puterni
cul apel din Evrei 12,1-2.

Polivalenţa închinării
Dimineaţa, întregul Banat ad

ventist - şi nu numai! - se adună la 
Sala polivalentă pentru închinare. 
Ruga, cântul şi studiul Cuvântului 
îşi găsesc rând pe rând locul în  su
fletele închinătorilor.

într-un cadru deosebit de so
lemn, din partea diviziunii, a Con
ferinţei Generale şi a sa personal, 
fratele Ulrich Frikart rosteşte un cu
vânt de bun rămas pentru fratele 
N elu Dumitrescu, un  creştin model 
şi un nume de referinţă pentru bise
rica din România. N oua echipă a 
comitetului uniunii, proaspăt aleasă, 
este prezentată poporului. C a un 
veritabil „părinte în  Israel", ex-pre- 
şedintele se roagă pentru succesul 
m isiunii acesteia. în  cuvântul de 
adio care urmează, mulţumeşte 
M ântuitorului (citând 1 Timotei 1,12 
şi 17) pentru cei 42 de ani de îm 
puternicire în  slujire, mulţumeşte în 
tregii bisericii, „această armată de 
anonimi care m i-au pus stelele pe 
um ăr şi medaliile pe piept".

Debutând cu vechiul proverb 
biblic: „C el ce încinge armele să nu

se laude în  faţa celui ce le pune jo s" , 
cuvântul actualului preşedinte e cât 
se poate de spiritual şi concret: pro
gram ul M ântuitorului din Ioan 
17,2.8. 22 va fi şi programul noului 
comitet al uniunii rom âne spre re
alizarea m ult doritului ideal de uni
tate desăvârşită în  Hristos.

Cuvântul d-lui ministru Ilie 
Fonta face apel la  păstrarea şi ridi
carea calităţii spirituale a bisericii ca

Ulrich Frikarl, preşedintele Diviziunii, 
elogiază pefr. Nelu Dumitrescu pentru 
cei 42 de ani de slujire devotată 

singur mijloc de pedagogie socială, 
de educare a opiniei publice în  fa
voarea unei depline libertăţi religi
oase. Aplauze spontane entuziaste 
confirm ă m ulţum irile adresate de 
conducerea uniunii, în  m od oficial, 
domnului m inistru pe care „ îl sim
ţim  ca pe un prieten de aproape şi îl 
aşteptăm cu drag şi în  alte ocazii."

O orchestră de coarde combinată 
cu un taraf autohton, un  cor mixt 
masiv deosebit de reprezentativ pen
tru adventismul răsăritean, o fanfară 
căutându-şi stilul între a fi orchestră 
de suflători, cor mixt la unison sau 
formaţie de estradă şi un original 
grup coral de tineret care intervin în-
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tre punctele vorbite conferă întregu
lui serviciu o tuşă plină de culoare 
locală.

Cuvântul biblic, de fond, rostit 
de preşedintele diviziunii, este lumi
nat de frecvente ilustraţii. Un orolo
giu arătând deja orele 12 şi cinci 
minute, pictat pe un pod elveţian, 
lansează îngrijorătoarea întrebare: 
„N u  cum va este prea târziu...?" 
Apelul Apocalipsei: „Trebuie să 
prooroceşti din nou ...!“  (10,11), 
motto-ul acestei Adunări ge
nerale a uniunii române, 
este m arele răspuns al lui

i Dum nezeu la provocatoa
rea întrebare. „Oameni po
litici, sociologi, filozofi, 
cei care practic nu ştiu 
nim ic despre acest sfârşit 
de secol, vorbesc neper- 
mis de mult, iar creştinii, 
cei care ştiu foarte mult 
despre acest fapt, nu spun 
nim ic “ , continuă fratele 
Frikart, citând un autor 
american. Către final, deşi 
întreaga sală este puternic 
luminată în  mod natural 
de soaiele torid al acestui 
prânz de august, vorbito
rul nu  se tem e să angajeze 
publicul într-un experi
ment captivant. Are în 
m ână o lumânare aniversară (birth- 
day candle). O aprinde. Uimitor, 
flacăra ei se vede în  m od clar de pre
tutindeni. Suflă brusc. Flacăra dis- 
p;ire. Insă doar pentru a reapărea după 
câteva clipe, mai vie şi mai voioasă. 
Comentând perm an en t p rocesu l, 
rep e tă  o pera ţia  de câteva ori. D e fie
care dată publicul aşteaptă emoţionat. 
Şi nu e dezamăgit. Deşi după clipe 
lungi şi neliniştitoare, flacăra revine 
de fiecare dată, triumfătoare.

Herm eneutica e sim plă şi cuceri
toare: „Trebuie să prooroceşti din 
nou...!“ , mereu, permanent, neobo
sit, în  ciuda vântului încercărilor. 
Aceasta e m isiunea bisericii adven
tiste! Predica se încheie. Părăsind 
sala în  mod vădit impresionaţi, cu 
toţii ne întrebăm: „D e ce oaie a tre
buit să treacă aşa de repede această 
sacră dim ineaţă?..."

D ar fratele Amelung şopteşte cu 
tâlc celor din jurul său: „Ş tiţi care

este miracolul bisericii adventiste 
din România? C ă la ora 1 şi jum ă
tate nim eni nu  se gândeşte să p lece“ .

125 de istorie adventistă
Fie că am folosit bonul pentru a 

servi o bogată m asă la cantină îm pre
ună cu grupul preferat, fie că am ac
ceptat o călduroasă invitaţie perso
nală pentru a testa din nou prover
biala ospitalitate bănăţeană, după o 
scurtă plimbare pe însorita faleză a

M ureşului, în  care am salutat din 
m ers, cordial, m ici şi înflăcărate 
grupări politico-religioase-muzicale 
peripatetice, profetizând viitorul 
celor şase conferinţe ce-şi aşteaptă 
„cernerea", iată-ne din nou, plini de 
voie bună, în imensa, dar cât pe-aci 
neîncăpătoarea sală polivalentă. 
D upă cât de hotărât stau strategic la 
posturi toţi cei desem naţi să poarte 
responsabilităţi, se prevede pentru 
această după-am iază un program cu 
totul atipic, dacă nu  chiar antitipic...

■ în  virtutea funcţiei, dar şi pentru 
că el este cel mai de-al casei, secre
tarului uniunii îi revine privilegiul 
de a spune un călduros bun venit tu
turor, dar m ai ales câtorva reprezen
tanţi ai unor biserici care au acceptat 
prietenoasa noastră invitaţie.

Im presionant prin naturaleţea şi 
spiritualitatea lui, cuvântul prim aru
lui municipiului Arad, domnul Cris
tian Moisescu, un creştin activ, începe

pur şi simplu cu: „M ulţum esc fra
telui M oldovan pentru..." Revelator, 
nu?

Sus, pe frontispiciu, la vedere, cu 
litere fără cusur, ieşite dintr-o im
prim antă laser, stă scris:

„125 de ani de istorie adventistă 
în  R om ânia." In stânga, cu litere ar
gintii reflectorizante, evidenţiate de 
un fond negru, străjuieşte motto-ul 
biblic al sesiunii: „Trebuie să 
prooroceşti din no u !"  (Apoc. 10,11).

Conceput în trei părţi 
distincte - prezentul, trecu
tul şi viitorul - programul 
festiv din după-am iaza 
Sabatului din 5 august 
1995 s-a constituit nu nu
mai ca o deosebit de 
reuşită carte de aducere 
aminte a neam ului născut 
din dulce-amara împlinire 
profetică. E l a fost real
m ente un  simbol de fru
m useţe a bisericii, o 
m ostră de talent al M ire
sei, folosit în  consens cu 
lucrarea D uhului pentru a 
rosti un  acelaşi „V ino!" ,
o capodoperă de reprezen
tare artistică a Ev<tnghe- 
liei veşnice pe aceste 
meleaguri.

Zeci de piuticipanţi di- 
namici, veniţi din toate regiunile 
ţării, tineri şi vârstnici, bărbaţi ai lui 
D um nezeu din toate departamentele 
bisericii, apar, rând pe rând, la scenă 
deschisă, citând sau recitând, 
evocând sau povestind, lăudând sau 
implorând.

Sonorizarea - incredibil! - e ex
celentă.

Se derulează mom ente dramatice 
din viaţa pionierilor, a Seminalului 
de la Stupini, a  tipografiei legale sau 
ilegale, a tinerilor în  armată, a 
colportorilor, a m isionarilor volun
tari, a lucrării medicale, a lucrării 
prin radio şi TV, a lucrării în  peni
tenciare (un val de sfinte aplauze!).

Versul lui Florin Lăiu taie, al lui 
B enoneB uitescu  vindecă. Se re
afirm ă cu tărie standardele şi proiec
tele bisericii. Se ară adânc fâşia de 
demarcaţie faţă de lume: Sabat, 
modă, necombatanţă, reformă sani
tară, meciuri, cafea, TV, discotecă.

' PERSONALUL ALES Şl COMITETUL )
EXECUTIV AL UNIUNII DE CONFERINŢE

Preşedinte, Adrian Bocăneam-, secretar, Aron Mol
dovan; trezorier, loan Câm pian- Tătar, Asociaţia pas
torală, Lucian Crislescu; comunicaţii, Vi'ortf Dima; 
educaţie, Gheorghe Modoran; sănătate, dr. Gili Io- 
nescu; Şcoala de Sabat şi activităţi personale, Emilian 
N ku kscu ;  libertatea religioasă, Vwrel Dima; publica
ţii, LazAr Forray; tineret şi copii, Ion Buduman; ADRA, 
Viorel Dima; familie, vacant; isprăvnicie, vacant.

Comitetul executiv: Adrian Bocanmnu, preşedinte; : 
Aron Moldovan, secretar; Ion Buduman, Pavrt Burlacu, 
Lucian Cristescu, Viord Dima, loart Duma, Nelu Dti- 
mitirscu, Adam Engelhardt, Lazdr Forray, Teodor 
lluţanu, Gili lonescu, Gheotghe Modoran, Daniel Nae, 
Emilian Niculescu, VirgilPeicu, Valet iu Petrescu, Te.ofil 
Petre, Silvia Popa, loan Rusneac, losif Sunu , Lorant 

. Sze.ntagot.ai, G h m g h e  Toma, Victor Zgunea, membri.
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A-du.na.rea. Generală a Uniunii — 3-5 august Reportaj

I Glasurile  ve teran ilor  - pu ţin i căţi au  m a i răm as  pr in tre  noi a d ia  m d r lu n a  celor cuie  

I a u  rez is ta t  sub  două  d ic taturi. O  m ă rtu rie  care nu  trebuie uitată.

Se rostesc legăminle solemne. Se fac 
j  apeluri fierbinţi, vaiuri şi fericiri 

tălăzuiesc spre publicul încins. Proza 
şi poezia, o ratoria  şi m uzica, sune
tul şi im aginea trag frăţeşte la

I acelaşi ju g . V arieta tea textului e 
im presionantă, in terpretarea cuceri-

I toare, ilustraţia m uzicală, de-a 
dreptul celestă.

Voci din popor
„N u  ne-a lăsat fratele Cristescu 

deloc! “ îm i mărturiseşte un  prieten 
de la Vocea Speranţei. „N oaptea se
lectam muzică de calitate, dim ineaţa 
probam dacă se potriveşte cu textul 

respectiv... ’Nu simţiţi că nu con- 
sonează...? A lta...!’ ne zicea. Şi, tot 
aşa, trei săptămâni... D ar nu ne pare 

rău...! Im portant e că  a ieşit."
„Totul a curs atât de bine, a fost 

atât de antrenant, încât nici nu ştiu 

când au trecut cele aproape trei ore...“ 
îşi varsă sufletul un adolescent.

„V ocile prezentatorilor parcă 

erau profesionale: trăite, nu tea
trale...!" exclamă unul dintre dele

gaţi-
„C am  legaliste citatele din Spiri

tul Profetic, nu vi s-a părut?" aruncă 
provocarea un tânăr mai „europeni

zat".

„B a  mie mi s-au părut ca nişte 

mere de aur într-un coşuleţ de argint! “ 
i-o retează scurt un pastor cărunt.

„D ar, de ce oare se prezintă aşa 
de târziu în  mod public citatul acela 
despre porunca a patra şi copiii la 
şcoală?" nu se poate stăpâni o

,Unde a fost citatul ăsta 
i9“

mama. 
până acum'.'

. „M ie m i-a plăcut cel mai mult 
efectul sonor cu bătaia lu ’ Ivăncică 
din Teleorm an!" schim bă repede 
subiectul un băietan isteţ.

„N u  mi-aş fi închipuit niciodată 
că se poate face un pr&gram muzical 
fără cor, fanfară sau orchestră", in
tervine un diriginte de tineret. „Şi 
încă, ce program !!! Cântatul cu toată 
sala a fost înălţător... Simţeam cum 
m ă furnică pe şira spinării. M ai ceva 
c a laU trech t...!"

„T ot farmecul a constat în îm bi
narea cuvântului cu fondul muzical 
şi cu diapozitivele proiectate pe 
ecran. Tot tehni
ca audio-video e 
la putere!" se 
repede viguros
o tânără. „D in 
mom ent ce Sa
tana o foloseşte 
cu aşa de mare 
succes, de ce nu 
ain putea-o folo
si mai des şi 
m ai eficient şi 
noi, biserica lui 
Dum nezeu...?"

„A  declama text sacru pe fondul 
’Lumii noi’ de D vorak este un lucru 
măreţ, dar a te ruga liber, concret şi 
pasionat pe m uzica plină de furtună 
şi avânt a lui W agner, asta n-aş fi 
crezut că se poate realiza vreodată... 
Şi totuşi, cineva a făcut-o... şi a 
făcut-o în mod sublim! Rareori am 
reuşit să particip aşa de inlens su

fleteşte la o rugăciune publică rostită 
în  prezenţa atâtor mii de suflete!" 
conchide spiritualizând dintr-o dată 
atmosfera un vechi iubitor de 
oameni, de D um nezeu şi de... pro
gres. Şi tot poporul a zis: „A m in!"

Proorociile acestei zile s-au 
încheiat; cunoştinţa ta pentru 

Sabatul acesta a luai sfârşit; dar 
dragostea încă  ne mai ţine legaţi 
laolaltă... Deşi sala s-a golit, deşi 
soarele a apus, grupuri-grupuri de 
prieteni mai noi sau mai vechi 
zăbovesc încă de dragul părtăşiei, 

nereuşind să se decidă dacă istoria 
tocmai s-a încheiat sau - dim potrivă - 
abia începe.

Ne str ângem m âinile ca bun- 
rămas, salutându-ne nostalgic şi sem
nificativ cu îndemnul acestei zile 
mari: „Trebuie să prooroceşti din 
nou...!"

P.S. Iar dacă tu, cititorule drag, 
totuşi mai ai vreo um bră de îndoială 

legată de autenticitatea trăirii spiritu
ale la cote m axim e în Sabatul din 5 
august 1995 - acel m ic Utrecht 
rom ânesc de la Arad - poţi verifica 
pe viu, procurându-ţi o înregistrare 
audio sau video de la neobosiţii 
noştri colaboratori, slujitorii Domnu
lui de la postul de radio adventist, 
„V ocea Speranţei" (Bucureşti, str. 

Argeş, nr.8, telefon 610 5214).

în flăcărat, fr .  Lucian  C ristescu  conduce ceata  cura joasă  a celor  

care  v o r  duce m ă in e  luptele D om nu lu i.  Se apropie  tr ium ful.

Apoi sunt absolut sigur că te vei 
entuziasm a ca o regină din Seba 
aflată într-o vizită de prietenie la 
Ierusalim şi nu vei pregeta să lauzi, 
ca şi noi, numele Domnului, căci 
„V rednic este M ielul care a fost 
junghiat să prim ească puterea, 
bogăţia, Înţelepciunea, tăria, cinstea, 
slava şi lauda!" (Apoc. 5,12)
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I n t e r v i u

„îndepliniţi-vă 
misiunea divină“

D om nul Ilie Fonta , Secretar  
de  S ta t la Secre taria tu l de S ta t  
pentru  C ulte, a avu t anw b ilita tea  
să acorde un  scu rt in te rv iu  pentru  
revistele „Curierul A d ve n tis t“ şi 
,$ p e ra n ta “. In terviu l a fo s t  reali
za t  la sfârşitu l p rogram ulu i fe s tiv  
aniversar „125 de ani de  is to rie  
adventâ  d in  România".

Reporter Cum perceperi dvs., 
j  d-le ministru, biserica creştină ad

ventistă de ziua a şaptea şi pe credin
cioşii acesteia, pe fundalul moza
icului celorlalte credinţe, al bise
ricilor creştine din România?

Ilie Fonta Eu pornesc de la 
premizele juridice, formulate de 
Constituţie, referitoare la libertatea 
şi viaţa religioasă în  România. Legea 
fundam entală prevede că libertatea 
credinţelor religioase nu poate fi în 
grădită sub nici o formă şi stipulează 
că orice cult religios se organizează 
conform legii.

Consider că acum, în  condiţiile 
democraţiei, se poate aplica princi
piul libertăţii, al egalităţii şi nedis- 
criminării privind organizarea şi 
activitatea cultelor religioase.

Este cunoscut că toţi cetăţenii 
români care vor să practice credinţa 
adventistă de ziua a şaptea o pot face 
în  aceleaşi condiţii ca şi credincioşii 
celorlalte culte legale. B iserica ad
ventistă de ziua a şaptea şi credin
cioşii săi pot avea un rol însem nat în 
modelarea vieţii religioase a societă
ţii româneşti şi a  altor subsisteme ale 
acesteia; însem nătatea acestui rol de
pinde de harul acestei biserici, de 
forţa ei spirituală, de organizare, de 
capacitatea de a se dărui pentru bi
nele societăţii şi pentru membrii aces
teia. Numai Dumnezeu, societatea şi 
istoria vor putea aprecia în  final 
rolul fiecărei biserici din România.

Reporter Aş insista puţin.
Care consideraţi că sunt punctele

deosebite, încântătoare, ale bisericii 
adventiste - cât şi cele slabe - pe 
care le sesizaţi de pe poziţia dvs.?

Ilie Fonta Ceea ce apreciez 
este faptul că biserica adventistă din 
Rom ânia s-a preocupat până în 
1989 şi de dezvoltarea funcţiei so
ciale, iar acum şi-a dezvoltat 
această funcţie; de asemenea, apre
ciez faptul să este o biserică care se 
ocupă foarte mult de educaţia religi
oasă, de educaţia m orală a tuturor 
membrilor ei, ceea ce prezintă in
teres pentru stat şi pentru societate, 
deoarece un bun credincios este în 
totdeauna şi un bun cetăţean şi m em 
bru al societăţii d in  care face parte.

Reporter Aţi urmărit acest 
program festiv. Ce aţi recomanda 
membrilor bisericii adventiste?

Ilie Fonta Eu nu-mi permit să 
fac recomandări cultelor. Sunt con
vins că membrii bisericii dvs. vor 

participa la activităţile bisericii şi 
vor ajuta biserica să-şi îndeplinească 
misiunea divină şi socială pe care o 
are de realizat în România.

Reporter Credeţi că biserica 
are un rol în  asanarea problemelor 
m orale contemporane - m ă refer în  
special la biserica noastră şi, dacă 
da, prin ce?

Ilie Fonta Categoric, astăzi, în 
România, bisericile au un rol impor
tant în  educaţia m orală a societăţii. 
D e fapt, după decem brie 1989, s-a 
pornit de la principiul că princi
palele instituţii care realizează 
educaţia societăţii, care asigură viaţa 

morală, sunt cele 15 biserici legale, 
iar între acestea, biserica adventistă 
îşi are rolul şi im portanţa sa.

Reporter D om nule ministru, 
are Biblia o anum ită valoare în  viaţa 
dvs. particulară?

Ilie Fonta Bineînţeles. Şi cei 
ce neagă valoarea ei trebuie să recu
noască faptul că Biblia este cartea care 
a fost U adusă în  cel m ai m are num ăr 
de limbi, în  tirajele cele mai mari.

De altfel, pentru noi, creştinii, 
Biblia este cartea fundamentală, care 
ne oferă toate soluţiile pentiu re
zolvarea nevoilor noastre spirituale, 
morale, sociale...

Reporter Puteţi fi considerat, 
pe bună dreptate, în  virtutea funcţiei 
pe care o deţineţi în  stat, ca fiind ar
bitru în  ceea ce priveşte apărarea 
libertăţii religioase. Cum vedeţi, dom
nule ministru, libertatea religioasă în 
România, în contextul specificităţii 
cultelor contemporane?

Ilie Fonta Până în  1990, liber
tatea religioasă a fost foarte mult re
strânsă, cu alte cuvinte, autonomia 
cultelor a fost foarte limitată. Statul 
se am esteca în  problemele privind 
organizarea şi activitatea acestora. 
Acum, cred că toată lum ea aşteaptă 
ca în societatea noastră să se reali
zeze libertatea în  general - libertatea 
politică, libertatea religioasă şi 
celelalte forme de libertate.

In privinţa libertăţii religioase, a e d  
că organism ele de stat ar trebui să 
pornească de la principiul egalităţii 
şi al nediscriminării faţă de cele 15 
culte legale, cărora să li se aplice 
acelaşi tratam ent din partea statului, 
fără discriminări şi fără privilegii, şi, 
de fapt, până acum, organele de stat 
rom âneşti au încercat să  aibă o ase
m enea atitudine faţă de cele 15 culte.

Reporter Aţi avea un mesaj 
pentru cititorii noştri?

Ilie Fonta Sunt de părere că, 
dacă până în  decem brie 1989, în 
afara bisericii au circulat puţine căiţi 
şi reviste referitoare la  religie, la  im 
portanţa valorilor şi normelor creştine, 
acum este timpul să refacem această 
componentă religioasă a culturii noas
tre şi să folosim  aceste cunoştinţe 
atât în viaţa noastră spirituală, cât şi 
în  activitatea profesională, în  familie 
şi în  societate.

Reporter V ă m ulţum esc mult, 
d-le ministru, pentru am abilitatea 
acordării acestui interviu, şi vă doresc 
mult succes în  cadrul activităţii dvs.

A  consemnat Liviu Olteanu
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Conferinţa MLuntenia — 7 august îţţş — 3̂fcî* R e p o r t a j

Muntenia, 
un câmp fertil

Lucrările Adunării generale elec
tive a Conferinţei M untenia s-au 
desfăşurat într-o sală încăpătoare a 
şcolii unde funcţionează şi Liceul 
seminarial adventist. Iniţial au fost 

j  programate pentru două zile, 7-8 au
gust, d;u conduse cu pricepere de

i  noul preşedinte ;d uniunii noastre în 
condiţiile unei colaborări

I cu adevărat frăţeşti, atât de 
| partea ambelor comitete, 

cât şi a  adunării elective, 
lucrările s-au putut încheia 

| în seara aceleiaşi zile. Este 
adevărat că aproape la 
orele 23.

în  timp ce com itetul de 
organizare, iar apoi cel de 

| propuneri,alcătuia listele 
| de propuneri, asistate de 

fr. U lrich Frikart, preşedin
tele diviziunii noastre, în 

J sală au fost prezentate 
j  rapoartele celor trei ani de 

activitate din timpul ul
timului mandat.

Fratele Petre Danci, 
preşedintele conferinţei în  
aceşti ani, a sintetizat misi
unea pe care au căutat cu toţii s-o în
deplinească, în  trei verbe: a căuta, a 

j  secera, a păstra.
Primul semnifică semănatul, iar 

dim ensiunea lucrării este sugerată şi 
de cifre: în  tre i ani s-a pătruns în  409 

| localităţi noi de pe cuprinsul Con-
l ferinţei M untenia, prin efortul conju

gat al pastorilor şi laicilor.
A secera cuprinde şi inventari

erea rezultatelor: au fost botezate 
peste 3300 persoane, au fost în 
fiinţate 69 de noi com unităţi şi 82 de 
noi grupe.

Păstrarea recoltei cere condiţii 
j  corespunzătoare. U na dintre aceste 
j  condiţii este şi existenţa caselor de 

rugăciune. în  Ultimii trei ani au fost 
construite 51 de noi case de rugă-

Lazăr Forray

d u n e  şi se află în construcţie 41, cu o 
capacitate totală de 16.325 de locuri.

Din raportul fratelui Ion Mocanu, 
secretarul conferinţei, reiese că, în 
cei trei ani, numărul membrilor a 
crescut cu 4013, astăzi cifrându-se la

19.183, la care se adaugă şi 1407 
aparţinători. Scăzând pierderea prin 
decese şi excluderi, rămâne un spor 
de 2.425 de membri, cu o rată lunară 
de creştere de peste 67 de membri; o 
comunitate în  fiecare lună! In pre
zent numărul caselor de rugăciune 
este 266, îm părţite în  65 de districte. 
Cei 65 de pastori şi lucrători biblici 
păstoresc în  m edie 4 com unităţi, 
respectiv 300 de membri.

Fratele Teofil Petre, trezorierul con

ferinţei, sublinia marile dificultăţi, ca
uzate de inflaţie, şi nevoile multiple 
pentru care s-ar cere investiţii tot mai 
m ari pentru buna desfăşurare a lucră
rii şi pentru perm anenta ei extindere.

Cuvintele rapoartelor au fost 
pătrunse de gânduri de mulţum ire şi

recunoştinţă la adresa lui Dumnezeu. 
Căci şi cei trei ;ini au dovedii cu pri
sosinţă că, dincolo de limitele ome
neşti, inerente. El îşi conduce lucra
rea şi o îndreaptă spre m area finali
zare. Şi Conferinţa Muntenia, îm pre
ună cu celelalte conferinţe din uni
une, a experimentat cu îm belşugate 
revărsarea binecuvântărilor lui Dum 
nezeu în  aceşti trei ani.

în  acelaşi timp, nu poale rămâne 
neam intit că tensiunile, seculariza
rea, materialism ul, individualismul 
şi alte semne ale societăţii prezente 
lasă urme şi în  spiritualitatea com u
nităţilor noastre. în  loc ca aceste 
semne alarmante de criză şi degra
dare să conducă la mai mult zel şi 

consacrare, se accentu
ează tendinţele lumeşti, 
libertinismul şi noncon- 
fonnism ul. Unii sunt ca
racterizaţi de apatie şi 
resemnare, iar alţii sunt 
dominaţi de spirit critic şi 
contestatar şi, în  locul ex
perienţei de pocăinţă 
adevărată, apar tendinţe 
de disidenţă autohtonă şi 
importată.

Şi aceste fenomene ex
plică de ce a descrescut 
ritm ul câştigării de suflete 
de la 4,3 m em bri pe zi 
(1992) la 3,2 membri pe 
zi (1995).

Şi, peste toate acestea, 
stăruie supărătoarea dis
proporţie dintre im ensita

tea „secerişului", a lucrului de făcut, 
şi puţinătatea m ijloacelor umane şi 
materiale. Căci „secerişul este mare, 
dar puţini sunt lucrătorii."

De aceea credem  că sarcina că
reia trebuie să-i facă faţă, în următo
rii Uei ani, noua echipă administrativă 
a conferinţei, nu este mai m ică în 
com paraţie cu poverile răspunderii 
din trecut, ci din ce în  ce mai grea şi 
mai complexă. în  acest timp, fr. Petre 
D anci va beneficia de un program de 

studii la U niversitatea Andrews.
Urăm fratelui PeUe Teofil, noul 

preşedinte al Conferinţei M untenia, 
şi colegilor săi de la conducerea con
ferinţei harul unei înţelepciuni deose
bite, multă putere de muncă şi binecu
vântate succese în  toată lucrarea lor.

PERSONALUL ALES Ş l  COM ITETU L EXECUTIV AL 

CONFERINŢEI M UNTENIA

Preşedinte, Teofil Petre; secretar, Leonida Ghioaldâ; 
trezorier, George Uba; asistent al preşedintelui pen
tru evanghelizare, VaJic Tdnase; asistent al preşedin
telui pentru proiecte speciale în  Bucureşti, Cristian 
Voicu; Asociaţia pastorală, Teofil Petre; educaţie, Vadic 
Tănase; tineret, Cristian Modan; familie, Leon Roman; 
sănătate, dr.Horea Lnache; Şcoala de Sabat şi activi
tăţile personale, Leon Român; libertatea religioasă,
Teofil Petre.

Comitetul executiv: teofil Petre, preşedinte; 
Leonida Ghioaldâ, secreţia; Traian Aldea, Alina Badea, 
Ion Cimpoie.iv, Horea Enache, Cristian Modan, Leon Ro
man, Napoleon Stoica, Vadic Tănase, Magdalena Toma, 
George Uba, Cristian Voiai, membri. __________
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„Poporul 
lucra cu inimă66

Raportul preşedintelui

în vestirea Evangheliei şi pătrun
derea în teritorii noi, ci şi modul în 
ciire a’: fost procurate fondurile nece
sare acestora. Unii dintre membrii 
com unităţilor Progresii şi Sperieţeni, 
dovedind ,,un belşug de dărnicie", 
„v ă  mărturisesc că au dat de bună 
voie, după puterea lor şi chiar peste 
puterile lo r“ (2 Cor. 8,2.3). A şa se 
face că salariile tuturor evangheliş- 
tilor laici din conferinţă sunt rezul
tatul dăruirii extraordinare a unora 
dintre membrii bisericii noastre.

Tot de dom eniul căutării ţine şi 
activitatea evanghelizării prin litera
tură, Serviciul U m anitar pentru Peni
tenciare (S.U.P.) şi activitatea radio. 
La colportaj, menţionăm pe cei 35 
de colportori care au vândut doar în  
primele 6 luni ale acestui an 25.300 
de volume şi 5500 de Biblii în  valoa
re de 83 m ilioane lei. Ei au susţinut 
4100 de discuţii pe teme biblice, s-au 
rugat cu foarte m ulţi din cei vizitaţi 
şi au avut bucuria de a vedea 160 
dintre ei participând la serviciile 
noastre religioase, pe unii conducân- 
du-i până la apa botezului.

In cadrul Filialei S.U.P. din con
ferinţa noastră, activează ca volun
tari 220 de membri, care deservesc 
10 penitenciare, im plicând 600 de 
deţinuţi repartizaţi în  18 grupe. 
A ceştia au beneficiat de ajutoare ma
teriale importante. De exemplu, 
pachetele cu alimente distribuite cu 
ocazia Paştelui la penitenciarul 
Poarta Albă-Constanţa, în număr de 
440, erau în valoare de 11 milioane 
lei. Acestora li s-au adăugat multe 
alte milioane exprimate în  literatură 
şi medicamente.

Suntem recunoscători lui D um 
nezeu pentru activitatea postului de 
radio „V ocea Speranţei". Zilnic, 
zeci de mii de semeni din zona Con
ştiinţei şi a Capitalei ascultă mesajul 
Evangheliei difuzat pe ultrascurte. 
Unul dintre rezultate este înfiinţarea 
unei noi comunităţi - com unitatea 
„S peran ţa" - la sediul conferinţei, 
care.reuneşte o parte din ascultătorii 
cei mai fideli ai postului de radio 
Vocea Speranţei.

IJ. Să trecem la S E C E R IŞ  - să 
inventariem rezultatele. Prin  urmare, 
s-a pătruns în  409 noi localităţi fără 
prezenţă adventistă, au fost ajutate 
prin ADRA 9.420 de persoane, s-au

M otto : zidit zidul, care a 
fost isprăvit pretutindeni până la j u 
mătate din înălţimea lui. Şi poporul 
lucra cu inimă" (Neemia 4,6).

M ulţum esc lui Dumnezeu penuu 
posibilitatea de a parcurge alături de 
dvs., retrospectiv, galeria evenimen
telor ce au constituit experienţa de 
viaţă, alergare şi credinţă a Con
ferinţei M untenia în  ultim ii trei ani.

Este evident pentiu  oricare dintre 
noi că epoca în  care trăim este carac
terizată de rapiditatea cu care se deru
lează evenimentele. Asistăm  la răs
turnări spectaculoase şi la schimbări 
uluitoare care afectează practic totul.

Şi în timp ce lupta pentru exis
tenţă, pentru supravieţuire, pentru un 
loc decent sub soare a devenit o 
povară tot m ai d ificil de purtat, ce 
s-ar putea spune oare despre religie, 
credinţă şi biserică?

Dacă ar fi să rezum ăm  raportul 
Comitetului de planuri şi hotărâri vo
tat la ultim a Adunare generală a 
Conferinţei M untenia, misiunea în 

credinţată nouă pentru aceşti trei îmi 
poate fi exprim ată prin trei verbe: a 
cău ta , a  secera , a  p ăs tra .

Strădania noastră de a transpune 
în  fapt mandatul încredinţat se în 
cadrează în  contextul M isiunii G lo
bale şi s-a desfăşurat astfel:

A. C Ă U TA R EA  - care se identi
fică cu semănatul, a făcut necesară 
continuarea strategiei pătrunderii în 
teritorii noi prin activitatea distric
telor misionare.

S-a pătruns în  intervalul m an
datului nostru de trei ani în  409 lo- 
calităţi noi, prin efortul conjugat al 
pastorilor şi laicilor. Trebuie să

m enţionăm că o contribuţie 
im portantă la succesul nos
tru a fost adusă de Institutul 
mobil de evanghelizare con
dus de fr. Brad Thorp, care 
a ţinut un curs de trei luni la 
Bucureşti, cât şi de Şcoala 
misionară de voluntari care 
l-a avut ca plănuitor şi ades 
înfăptuitor pe fr. Lucian Cris- 
lescu. Aş vrea aici să m ulţu
mesc tuturor pastorilor im
plicaţi în  susţinerea cursu
rilor şcolii, cât şi acelora din 
Comitetul conferinţei, care 
au sacrificat ades nopţi în 
tregi, străbătând distanţe de 
sute de kilometri pentru a 
spori m otivarea celor ce par
ticipau, dar şi calitatea predării.

A m  trăit în  ultim a vreme bucuria 

de a vedea îm plinite cuvintele din 

Judecători 5,11: „A tunci poporul 

Domnului s-a pogorât la porţi" , m ă 

refer prin aceasta la experienţa evan- 

gheliştilor laici, la „aceia din popor 

care s-au arătat gata să lupte" (vers. 9).
U im itor a fost nu doar faptul că 

33 de evanghelişti laici s-au implicat

In vild I k i u/ui Ştejan I J r iiif l i fM  u. ji.  I'ette I >,uia pre 

z in tă  un raport com p lex  a l celor trei ani de activitate.
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efectuat peste 30.000 de sondaje de 
opinie, au fost limite peste 200 de se- 
minarii publice, au fost înfiinţate 82 
de gmpe şi 69 de noi comunităţi şi au 
fost botezaţe peste 3300 de persoane.

N u ştim dacă ar trebui să spunem 
că e mult sau puţin, ştim însă că tre
buie să m ulţum im  Domnului pentru 
toate aceste rezultate şi dvs. tuturor, 
pentru contr ibuţia fără de care azi nu 
s-ar fi putut prezenta aceste date sta
tistice.

C. P Ă S T R A R E A  R E C O L T E I
poate fi uneori mai im portantă chiar 
decât semănatul sau seceratul. Pen
tru aceasta ai nevoie de un loc 
potrivit în  care să oferi condiţii 
ideale de păstrare.

La acest capitol vă putem  spune 
cu bucurie că, în ultimii (i ei ani, au 
fost construite 51 de noi case de 
rugăciune în  care se pot aduna pen
tru închinare 8225 credincioşi. De 
asemenea, avem în construcţie, în  
diferite stadii de lucru, alte 41 case 
de rugăciune, care vor oferi spaţiu 
pentin 8100 de credincioşi.

Chiar dacă trezorierul conferinţei 
va reuşi să exprime în  cifre exacte 
sum a banilor investiţi de conferinţă 
în  aceste proiecte, trebuie să o spu
nem foarte deschis că, dacă dvs. şi 
com unităţile pe care le reprezentaţi 
nu aţi fi dăruit de 5-6 ori mai mult, 
toate acestea nu s-ar fi realizat.

Să vorbim însă puţin şi despre 
condiţiile păstrării, adică despre at
m osfera spirituală.

Trebuie să mărturisesc îngri
jorarea faţă de declinul spiritualităţii 
în comunităţile noastre, faţă ele ten
dinţele spre libertinism şi noncon- 
formism, faţă de diluarea caracterului 
nostru reprezentativ evanghelic şi ad- 
vent, faţă de secularizarea rapidă.

Este adevărat, tensiunile şi reori- 
entările prezente în societatea con
temporană determină un oarecare 
ecou şi în biserica trăitoare în mijlo
cul aceleiaşi societăţi. în  vreme ce 
apatia şi resemnarea caracterizează 
pe unii, alţii sunt dominaţi de un 
spirit critic şi contestatar. Credem 
însă că nişte aşteptători ai adventu- 
lui, care au privirea aţintită spre cer, 
spre Sanctuarul ceresc, ar trebui să 
influenţeze ceresc realităţile păm ân
teşti, nefiind determinaţi de acestea 
decât la mai mult zel şi consacrare.

D acă ar fi să încercăm  identifi
carea cauzelor deteriorării spiritu
alităţii în  biserica noastră, ar trebui 
să le abordăm într-o dubla perspec
tivă: interior şi exterior.

C.auze externe:
a. precaritatea condiţiilor sociale;
b. secularizarea rapidă a societă

ţii posteomuniste;
c. înlocuirea filozofiei materia

liste cu un stil de viaţă materialist, 
care ne-a contaminat şi pe noi, cei 
odinioară refractari la filozofia m ate
rialistă;

Cauze interne:
a. slaba pregătire profesională a 

unora dinUe pastori, plafonarea lor 
şi lipsa preocupării pentru îm bogă
ţirea cunoştinţelor şi a experienţei 
spirituale;

b. programe irelevante, depăşite, 
care nu ţin cont de condiţiile actuale;

c. lipsa convertirii şi a consacră
rii personale, lipsa autenticităţii spiri
tuale, care generează frustrare, nemul
ţumire, exprimate ades prin spirit 
critic şi contestatar;

d. lipsei noastre de experienţă în 
adm inistraţia bisericească i s-a adă
ugat lipsa unei viziuni, a  unui plan 
desfăşurat pe cel puţin trei ani, în care 
să fie conturate obiectivele şi strategi
ile recomandate pentru implementare;

e. lipsa preocupării pentru forma
rea de cadre, de specialişti, care în 
contextul exigenţelor societăţii m o
dem e au devenit un  „sine qua non".

Trebuie să fim de acord că pro
vocările timpului nostru ne-au sur
prins nepregătiţi. în  primul an al 
acestui mandat, responsabilitatea 
conducerii unei asem enea conferinţe 
mi se părea o povară enormă. Astăzi, 
pot să spun că mi se pare de zece ori 
m ai grea. Chiar dacă abilitatea ad
m inistrativă a sporit, oarecum, cu 
timpul, dim ensiunea spirituală a 
problematicii care ne confruntă ne-a 
dovedit ca fiind nepregătiţi, atât lo
gistic, cât şi material. înţeleg prin 
aceasta lipsa unui program  de in
struire formativă corespunzătoare, în 
vederea unei activităţi de conducere 
la nivelul cerinţelor vremii, bazate 
pe planificarea anticipativă, care de
pinde nu doar de viziune, ci şi de o 
anume ştiinţă a conducerii pe care 
am fi interesaţi să o dobândim.

N u vreau să um bresc prin acest 
m od de exprimare realizările bise
ricii din teritoriul conferinţei noas
tre, dimpotrivă, aş vrea să vă asociez 
recunoştinţei pe care o datorăm  lui 
Dumnezeu, care, în  ciuda deficien
ţelor, limitelor şi îndărătniciei noas
tre fireşti, ne-a condus iubitor, în ţe
lept şi puternic, suplinind nevredni
cia noastră cu atotputernicia Sa.

Trebuie să m ulţum im  lui D um 
nezeu pentru creşterea numerică 
sem nificativă a bisericii în  această 
perioadă: 4013 noi suflete preţioase 
s-au adăugat îm părăţie i harului, 
în tr-o  medie de 3,56/zi, rata creşterii 
fiind de 7,73%.

Credem însă că, o dată cu inten
sificarea efortului de vestite aE van- 
gheliei şi câştigare de suflete, trebuie 
să lucrăm stăruitor la consolidarea 
spirituală a com unităţilor noastre, 
pentru a deveni un adevărat Betel, 
un  staul prim itor şi sigur, în  care să 
dom nească spiritul iubirii jertfitoare 
a M arelui Păstor Hristos.

Doresc să mulţumesc, în  numele 
Comitetului conferinţei, colegilor 
m ai mari din Comitetul uniunii pen
tru înţelegerea şi sprijinul de care 
am avut p;ute.

Vă mulţum esc dvs. tuturor pen
tru fiecare clipă investită spre binele 
bisericii, pentru fiecare rugăciune 
înălţată în  favoarea noastră, umili 
slujitori ai ei, pentru tot ce a fost dă
ruire o ferită cauzei C rucii şi E van 
gheliei.

L a încheierea acestui raport, îngă- 
duiţi-mi să reiau cuvintele lui Neemia: 
„A m  zidit zidul, care a fost isprăvit 
pretutindeni până la jum ătate din 
înălţim ea lui. Şi poporul lucra cu 
inimă"', la care vreau să le adaug pe 
cele din capitolul 2,20: „D um nezeul 
cerurilor ne va da izbândă. Noi, robii 
Săi, ne vom scula şi vom zidi. “  Aş 

adăuga îm preună cu A cela care 
poate duce la capăt lucrarea bună 
începută în  noi. V om  isprăvi prin 
Duhul Sfânt care, nerăbdător, doreş
te să ne îm puternicească şi să ne în 
zestreze cu rodul deplin al revărsării 
Ploii târzii. V om  isprăvi prin desă
vârşirea unităţii noastre în  Hristos. 
Vom  isprăvi prin supunerea şi accep
tarea deplină a domniei Sale în  ini
m ile noastre.
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Interviu

Convorbire cu 
fr. Ulrich Frikart

Care sunt impresiile dvs. după 
participarea la Adunarea generală a 
uniunii şi a conferinţei Muntenia?

A tât eu, cât şi fr. Amelung, care 
m -a însoţit la  A dunarea generală de 
la Arad, am fost im presionaţi de se
riozitatea cu care au fost pregătite 
aceste lucrări, începând chiar cu m a
terialele. Doresc să felicit pe cei care 
au avut această responsabilitate, pen
tru m unca uriaşă pe care au depus-o. 
Nouă ni s-au oferit şi traducerile 
rapoartelor, astfel încât am putut ur
mări cu m ultă uşurinţă lucrările.

Al doilea lucru care ne-a im
presionat cu adevărat, fiind vorba de 
ceva m ult mai im portant decât 
pregătirea materialelor, îl constituie 
maturitatea spirituală a delegaţilor 
şi contribuţia deosebită pe care au 
adus-o în  cadrul discuţiilor în  dife
rite comitete de lucru.

în  al treilea rând, am fost uimit 
cât de bine erau pregătiţi delegaţii. 
A şa cum s-a văzut în  timpul lucrului 
din comitetul de numiri, ei cunoşteau 
în  m od serios atât diferitele funcţii şi 
responsabilităţi care revin slujbaşilor 
bisericii, cât şi activitatea depusă 
până în  prezent de către conducători 
şi pastori. Spre deosebire de adunări 
asemănătoare în  alte uniuni, unde 
este nevoie încă de la început să se 
explice cum funcţionează biserica, 
care sunt diferitele departamente şi 
activităţi, aici, la Arad, ca şi la Bu
cureşti, delegaţii aveau o cunoaştere 
foarte precisă a funcţiilor bisericii, 
ca şi a capacităţii actualilor sau posi
bililor conducători. Din cauza aceasta 
lucrul în  comitetele de num iri s-a 
desfăşurat în  cele mai bune condiţii.

în  sfârşit doresc să rem arc pu
ternicul spirit de unitate al delega
ţilor. D upă ce delegaţii îşi exprimau

cu toată libertatea şi convingerea 
opiniile, o dată ce discuţiile erau 
încheiate şi vo turile  luate, toţi se 
concentrau asupra obiectivelor 
care trebuie să fie atinse în  ju ru l 
cărora se uneau cu rugăciune şi 
consacrare. P o t să spun, fără n ici o 
exagerare, că aceste două adunări 
la  care am participat în  R om ânia - 
pentru mine, prim ele în  noua m ea 
funcţie - sunt cele m ai reuşite pe 
care le-am  cunoscut în  lucrarea 
mea. Spun aceasta cu toată convin 
gerea.

Suntem încurajaţi să auzim aceste 
aprecieri. Cum vedeţi locul bisericii 
adventiste din România în cadrul Di
viziunii pe care o conduceţi?

A r fi greu să ne imaginăm D ivizi
unea Euro-Africa fară prezenţa 
României. N u este vorba num ai de 
numărul de m em bri şi de comunităţi 
sau de creşterea continuă prin ac
tivităţile evanghelistice susţinute 
care se desfăşoară aici. B iserica ad
ventistă din R om ânia este un exem
plu de vitalitate spirituală şi ataşa
mentul ei faţă de Scripturi este 
garanţia creşterii ei continue şi a îm 
plinirii m isiunii ei. D e aceea suntem 
hotărâţi să arătăm bisericii din 
Rom ânia preţuirea noastră şi să o 
sprijinim  cu tot ceea ce este posibil. 
Dar, pe m ăsură ce condiţiile m ateri
ale se îm bunătăţesc şi legăturile 
bisericeşti se consolidează, România 
va deveni o ţară care să contribuie 
din plin la viaţa bisericii din cadrul 
D iviziunii noastre. Resursele şi 
dorinţa ei de a sluji se vor dovedi ex
trem  de preţioase pentru viitorul lu
crării lui Dumnezeu.

Care sunt preocupările dvs. actu

ale în cadrul Diviziunii ?

A şa cum  ştiţi, D iviziunea Euro- 
Africa este un  teritoriu cât se poate 
de variat. Avem aici atât ţara cu cel 
mai înalt venit pe cap de locuitor din 
lume, ca şi pe cea cu cel mai mic. 
Aceasta creează dificultăţi, pentru că 
dorim  să acordăm tuturor un trata
ment echilibrat. D e curând ni s-a 
adăugat un m are teritoriu, locuit de
o populaţie musulm ană. întotdeauna 
lucrarea între m usulm ani a fost 
foarte dificilă, dar acum, prin ridi
carea dram atică a fundam entalis- 
m ului islamic, ea  este cu mult mai 
prim ejdioasă. în  schim b, ţă rile  oc
cidentale dezvoltate sunt foarte in
diferente faţă de religie şi m ântuire. 
A cestea sunt condiţiile . D ar D um 
nezeu va fi b iruitor. în  sângele 
M ântuitorului este o putere fără 
egal. C uvântul lui D um nezeu poate 
să câştige m in tea şi inim a oricui, de 
la kurzii din Turcia la bancherii 
Elveţiei.

La Utrecht, delegaţia Diviziunii 
noastre a omagiat pe cei care şi-au 
încheiat activitatea îndelungată - 
fraţii Mager şi Rossi - şi ne-am luat 
rămas-bun de lafr. Graz, care va lu
cra la Conferinţa Generală, şi fr. Da- 
Costa, care se întoarce în Portugalia. 
Au fost aleşi succesorii ?

Chiar la U trecht au fost numiţi ti
tularii pentru A sociaţia pastorală - 
dr.E.Muller, d in G erm ania - şi Liber
tatea religioasă - M aurice Verfaillie, 
care a lucrat în  acest domeniu în 
Franţa şi Belgia. D e asem enea a fost 
numit, pentru Şcoala de Sabat şi ac
tivităţile personale, un  specialist din 
Am erica de Sud, dr. Daniel B elve
dere. D e curând, fr.Belvedere a con
firmat acceptarea acestei chemări. 
Sunt foarte bucuros pentru această 
num ire şi sunt convins că în  R o
m ânia veţi avea foarte m ult de câşti
gat prin lucrarea sa. U na dintre 
primele sale m isiuni va fi cu sigu
ranţă în România. U rm ează să fie de
sem nat directorul pentiu  tineret, cu 
ocazia Comitetului anual al D ivizi
unii, în  luna noiembrie.

Vă mulţumim pentru partici
parea dvs. la aceste evenimente ale 
bisericii din România şi vă dorim  
multă putere şi înţelepciune pentru 
misiunea dvs.
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Conferinţa Transilvania de Sad — IO august Reportaj

r ~ w *  m *  •Ziua mtai
Pentru noua administraţie a 

acestei conferinţe din chiar inima 
ţării, prima zi a anului nou va fi de 
acum încolo 10 august, ziua „prin 
derii” m antiilor „aruncate" prin vo
tul delegaţilor celor 136 de com uni
tăţi, reprezentanţi ai celor 8 591 
membri, dintre cmc mai mult de o 
treime au altă limbă m aternă decât 
româna.

O ra 8,08. Primele echipaje cu 
Uimişi ai com unităţilor aflate la ex- 
tremităţile conferinţei - Făgăraş, Tg. 
Secuiesc, Sf.Gheorghe, etc. - sau din 
apropiere, îşi leagă ,,ham urile" 
zecilor sau sutelor de cai putere 
lângă pridvoarele Remetei 33,Târgu- 
Mureş, aflate foarte aproape de ros
togolirea M ureşului.

Privesc sosirea, rând pe rând, a 
exponenţilor bisericilor locale - unii 
foarte tineri, cum tânără este biserica 
noasUă,alţii vârstnici - care, deşi 
risipiţi prin „pustiu rile" celor cinci 
judeţe: Braşov, Covasna, Harghita, 
M ureş şi Sibiu, au auzit sunetul 
Uâmbiţei la adunarea laolaltă, la lu
crarea îm preună, mărşăluitori având 
aceeaşi ţintă în  faţă. In ciuda deose
birilor de cultură, lim bă sau educa
ţie, români şi maghiari, adventişti 
fiind, pot conlucra minunat când 
sunt animaţi de acelaşi Spirit Sfânt, 
de aceeaşi dorinţă de înnoire; şi nu 
pot să nu exclam  în  inim a mea: cât 
de frumoasă este fam ilia noastră ad- 
ventă: în  ciuda slăbiciunilor ei, este 
totuşi unită, dornică de binecuvân
tare!

Pâlcuri de fraţi, câte doi sau câte 
trei, sunt văzuţi cum îşi strâng 
bucheţele de zâmbet - atât de rare 
astăzi - fiecare cu „petalele" lor 
aparte. O, cât ar m agnetiza ele viaţa 
de zi cu zi a  fiecărui creştin truditor 
prin văile şi povârnişurile vieţii, de-a 
lungul şi de-a latul şerpuirii Oltului, 
M ureşului sau Tâmavelor!

O ra 9,00. Cei cărora li s-a aşezat 
deja un petic de soare în piept 
(ecusonul), cu num ele şi calitatea 
pentru această zi, intonează, nu fără

Liviu Olteanu
emoţie şi speranţă, imnul de laudă 
către Dumnezeu. C um  va fi azi?

Fratele Jean-Luc Lezeau, din cadrul 
Diviziunii Euro-Africa, îşi prefaţează 
m editaţia prem ergătoare lucrărilor, 
rostind această prima frază: ,,In ciuda 
bunelor intenţii pe care le avem, nu 
vom putea fi cu toţii satisfăcuţi de 
rezultatele acestor alegeri. Unii spun 
că toate sunt istorie, că toate sunt 
aranjate deja dinainte, dar alţii vor fi 
convinşi că aceasta este alegerea lui 
D um nezeu...". Fiecare după cunoaş
terea şi încredinţarea lui!

întrebări ridicate, aşteptări neros
tite, dorinţe scontate, pregătiri şi lan
sări de nume, declaraţii făcute, pro
nosticuri şi, nu în  ultim ul rând, rugă
ciuni - mai ales rugăciuni - sunt cu 
precizie inserate de îngerul raportor 
în  Cartea de amintire a istoriei 
acestei zile, aflate în  vecinătatea 
sfârşitului de timp.

O ra 10,35. Preşedintele uniunii 
invită la rugăciune pe cei 30 de mem
bri din comitetul de organizare (20 
laici, 10 pastori). în tre timp, în  sală 
continuă prezentarea rapoartelor de 
către vechiul staff al conferinţei. Pe 
m arginea lor: aprecieri, înUebări, 
luări de atitudine, în  total 40 la nu
măr. Evantaiul acestora: misiona- 
rism-evaghelizare şi sănătate, tine
retul şi problemele lui, experienţe, 
.invitaţii, problem e organizatorice, 
sediul conferinţei, etc.

O ra 12,57. A re loc votarea listei 
celor propuşi pentru comitetul de 
propuneri. Proporţia este echitabilă: 
români şi maghiari, tineri şi în  vâr
stă, dar nici o soră.

O ra 15,20. D intre mai mulţi can
didaţi discutaţi penUn funcţia de pre
şedinte, unul obţine în comitet 
sufragii unanime. Preşedintele uni
unii este foarte im presionat de at
m osfera de colaborare din acest 
comitet. Până acum, nu  au existat 
români şi m aghiari în această echipă
- au existat doar adventişti.

O ra 15,30. Se prezintă adunării 
elective raportul parţial: Preşedinte - 
Victor Zgunea. Sala este animată. 
RezultaUil votului secret din sală:
125 pentru şi 10 împoUivă. Preşedin
tele uniunii şi ex-preşedintele con
ferinţei, acum  director pe merit la 
Şcoala de Sabat la uniune, îi adre
sează noului ales cuvinte de apre
ciere, felicitându-1. M ai târziu, unul 
dintre laici pune punct: „T rebuie să 
fie totdeauna la spărtură."  D ar mai 
întâi să o identifice!

Primele cuvinte ale preşedintelui 
nou învestit: „M ulţum esc pentru 
fraţii care au spus N U ..."  Dai- dacă 
ar fi fost 125? Noi îi dorim  preşedin
telui nosUu şi întregului staff să fie 
de acum încolo de nota 10 (ca data 
alegerilor), mai ales în  credincioşie 
şi respectarea cuvântului dat, în  sin
ceritate şi transparenţă, în  părtăşie şi 
prospeţime, în  bunătate şi echilibru, 
în  demnitate. Tuturor le dorim  să nu 
cunoască beţia puterii.

Au urm at şi conUa argumente, 
obiective sau subiective, aprecieri 
sau obiecţii, susţinerea şi revenirea 
asupra unor nume, înU-un fel lansate 
atenţiei, alte rugăciuni, alte seturi de 
bileţele strânse, nume Uecute pe 
tablă, unele şterse, altele cu liniuţe 
de greutate în  dreptul lor, cu obser
vaţia şi aprecierile noului invitat 
(preşedintele) în  acest comitet.

Ora 21,00. Gong final al raportu
lui com itetului de num iri: ceilalţi 
slujbaşi ai conferinţei, apoi com po
nenţa comitetului executiv al con
ferinţei, adăugându-se cei ce vor 
avea un rol m ai m ult sau mai puţin 
onorific, cei răsplătiţi pentru „cum in
ţenia" lor sau, prin compensare, 
pentru serviciile aduse.

D upă o retum are a listei la 
comitet, cei patru plus şapte sunt 
votaţi de adunarea electivă. Sunt vo
tate şi listele realizate de com itetul 
de planuri şi de acreditări.

E  noapte. Discret, stelele şi-au 
făcut sim ţită prezenţa la finalul unei 
zile lungi de lucru. U nică în  felul ei. 
A dunarea este obosită, dai' încreză
toare în Dumnezeu, în  lucrarea Lui.

Un ultim imn, o ultimă rugăciune, 
şi... israeliţii „ în calecă" pe caii lor 
putere şi pornesc la galop spre cor
turile lor...

Aceasta a fost ziua întâi a  celei 
de-a doua sesiuni elective a Con
ferinţei Transilvania de Sud. Cum  va 
fi a treia? V a exista o a treia ?

Curierul Adventist • Septembrie 1995 19



Conferinţa Transilvania. de. Sud — IO augus _ _

Trei ani 
de consolidare

Raportul preşedintelui (fragmente)

Graţie călăuzirii şi protecţiei di
vine, iată că au trecut trei ani de la 
ultim a Adunare electivă a noii con
ferinţe constituite: „Transilvania de 
S ud“ . A doptând proiectele şi ja loa
nele propuse de com isia de hotărâri 
şi planuri, noua adm inistraţie a pri
m it însărcinarea realizării acestor 
obiective. D e aceea, în  cele ce ur
mează, voi face referire la  acest 
document. —

A. Planuri generale şi 
administrative. Conform 
recomandărilor, au fost or
ganizate acţiuni pentru 
dezvoltarea spiritului de 
unitate în  cadrul conferin
ţei noastre, concretizate în 
întâlniri cu conţinut diferit 
(programe tineret, acţiuni 
misionare, întâlniri de in
struire) pentru ca frăţieta
tea conferinţei să funcţi
oneze ca  un tot unitar.

Pentru stim ularea spiri
tului de dărnicie şi credin- 
cioşie în  rândul m em bri
lor, cât şi consolidarea rân
duielilor financiare, s-a lu
crat la toate nivelele (comunitate, sluj
baş, pastor) prin popularizarea m ate
rialelor necesare. S-a lucrat la  clarifi
carea sistemului financiar, la înlătu
rarea neregulilor, cât şi prin prezen
tarea obiectivelor bisericii care tre
buie sprijinite: obiective evanghe- 
liştice, cât şi construcţiile de noi bise
rici. Ţin să evidenţiez şi să mulţumesc 
surorilor şi fraţilor noştri pentru spi
ritul de credincioşie şi dărnicie, ară
tat în  aceşti trei ani. Darurile şi sacri
ficiul dvs. s-au materializat în  vaste 
proiecte misionare, în zecile de case 
de rugăciune construite, etc.

B. Evanghelizare. Prin impor
tanţa sa majoră, acest obiectiv a fo
calizat atenţia noastră şi activitatea 
noastră în  fiecare ram ură de lucrare 
a bisericii. Conferinţa noastră a

preluat şi s-a încadrat în  planurile 
bine gândite, elaborate de Uniunea 
română. Anual s-a pornit cu instru
irea pastorilor care aveau misiunea 
de a instrui şi mobiliza, la rândul lor, 
comunităţile deservite. Anual au fost 
întreprinse program e de instruire a 
evangheliştilor voluntari. In con
ferinţa noastră, Şcolile misionare de 
voluntari au înm ănuncheat un număr

PERSONALUL A LES Şl COM ITETU L EXECU TIV AL  
CONEERINŢEI T R AN SILV A N IA  DE SUD

Preşedinte, Victor Zguneă; secretar, E m estSzasz;  
trezorier, Otto Viorel Slânoiu; Asociaţia pastorală, Vie 
tor Zgunea; asociat, Ernest S~asz; educaţie, Viorel Dan; 
fam ilie, E lisa  Năddşan; Şcoala de Sabat şi activităţi 
personale, Viorel Dan; tineret, Eh set Nâdăşan; lilx:r- 
tatea religioasă, Victor Zgunea; isprăvnicie, Otto Viorel 
Stdnoiu; sănătate, dr.Valentin Nâdăşan.

Comitetul executiv: V tdor Zgunea, preşedinte; Er
nest S m z ,  secretar; Istvan Barko, Viorel Dan, Mag- 
dalena Gonea, llie Ghegoiu, Zoltanjosza , Radu Kestner, 
Elisei Nâdăşan, Valentin Nâdăşan, J iviu Olteanu, Otto 
Viorel Stănoiu, membri.

de fraţi şi surori, de tineri şi adulţi 
care doresc să-I ofere lui Dumnezeu 
timpul şi capacităţile lor. M ulţum im  
lui Dum nezeu pentru această armată 
destoinică, ce poartă în  inimă şi pe 
buze mesajul întreitei solii îngereşti. 
L a  chem area lui D um nezeu prin bi
serică, astăzi avem şase familii de 
m isionari voluntari, care au acceptat 
să se mute în  localităţi lipsite de 
prezenţă adventistă. Le dorim  un se
ceriş bogat şi binecuvântări depline!

C . Tineretul. Comunităţile con
ferinţei noastre cuprind un număr 
m are de tineri şi tinere, un capital 
valoros de puteri spirituale şi fizice, 
pe care avem datoria sfântă de a-1 in
vesti în  uriaşa cauză a lui Dumnezeu, 
în  perioada celor trei ani, s-a acţionat 
în  vederea aceasta prin  reorganiza
rea tineretului în  conformitate cu

principiile şi modelul bisericii mon
diale. Tineretul a fost chem at şi înro
lat în  acţiuni misionare, la  care au 
luat parte activă. M ulţum im  şi pe 
această cale tuturor acelor tineri şi 
tinere care au îm părţit invitaţii din 
casă în  casă, au îm bogăţit progra
m ele misionare prin cântările lor şi 
celor care au ţinut sem inalii biblice. 
Fie răsplata voastră deplină!

D. A sociaţia p as to ra lă . Corpul 
pastoral este de fapt echipa de avan
gardă a bisericii. Trebuie să fie o 
elită de secerători calificaţi, care, cu 
secera Cuvântului, să ştie să recol
teze pentru cer fiecare spic, fiecare 
bob de grâu. Ei trebuie să ştie să 
detaşeze cu delicateţe spicul de grâu 
de legăturile sale păm ânteşti sau să 
se aplece cu com pasiune şi dăruire 
după boabele căzute la pământ. De 

aceea, activitatea noasUă 
nu se măsoară doar în 
orele lucrate în  predicile 
ţinute, ci în  credincioşia 
noastră faţă de Stăpânul 
secerişului şi chemarea 
Lui. D e aceea, stimasl 
colegi, la acest capitol, 
deşi am  putea raporta nu
m eroase activităţi, care, 
când ne-au sUâns, când 
ne-au risipit în  vastul 
câm p al conferin ţa , doar 
m area zi a  întâlnirii cu 
Isus va reflecta roadele re
ale ale m uncii noastre. în  
aceşti trei ani, am plănuit, 
am  înfăptuit, am construit 

^ sau am sem ănat cuvântul 
Evangheliei, dar cine ar îndrăzni să 
spună că am  făcut totul sau destul? 
N u uitaţi niciodată că activitatea 
noastră nu se m ăsoară în  ore de lu
cru, noi lucrăm cu clipe de har, cali
ficarea noastră nu  se măsoară în  
diplome şi funcţii, ci în  capacitatea 
de a sluji nevoilor sem enilor noştri. 
Răsplata voastră nu este salariul lu
nar mare sau mic, ci o răsplată 
nepieritoare pe care o v a  aduce D om 
nul. Calificarea noastră nu depinde 
de m ulţim ea limbilor pe care le 
cunoaştem, ci cunoaşterea limbajului 
inimii şi a cuvintelor de suflet. 
Acestea sunt m erele de aur din 
coşuleţul de argint.

Doresc fiecăruia dintre dvs. re
alizarea binecuvântării rostite în 
dreptul acelei um ile strângătoare de 
spice (Rut 2,12).
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Moldova,
stabilitate şi creştere

Raportul preşedintelui

Adunarea la care participăm 
astăzi este deosebit de im portantă 

pentru lucrarea adventă din M ol
dova, atât prin hotărârile şi planurile 
care vor fi adoptate, cât şi prin ajun
gerea noastră şi mai aproape de sfâr
şit. Ne punem  mai serios problem a 
dacă urm ătoarea Adunare generală 

va mai avea loc pe pământ sau peste 
Uei ani vom fi intrat deja în timpul 

mileniului!
Raportul care va urm a nu urm ă

reşte şi nici nu poate fi un inventar 
al tuturor realizărilor credincioşilor

din conferinţa noas- ^ ---------- -
tră, din ultimii trei 
ani. Dacă astăzi 
putem vorbi aici de 
succese în  lucrarea 

Evangheliei, atunci în  
primul rând m ul
ţumim Dumnezeului 

nosUn care „ne dă şi 
voinţa şi înfăptuirea."

Lăudăm pe Domnul 
şi recunoaştem  că nu
mai datorită Lui 
avem astăzi posibili
tatea să prezentăm un 
raport: raportul 

minunilor Sale.
Desigur, au fost şi insuccese, 

greşeli, ocazii pierdute, pentru care 

rog pe  Tatăl ceresc să m ă ierte în  
prim ul rând pe m ine, ca principal 

responsabil. Totodată, sunt fericit să 
dau mărturie aici despre credinţa şi 
iubirea jertfitoare a credincioşilor ad

ventişti din conferinţa noastră, m em 
bri şi pastori deopotrivă, care s-au 

aşezat la dispoziţia cerului pentru 
vestirea întreitei solii.

Situaţia conferinţei la 
această oră

M otivele de bucurie şi de îngri
jorare simt amestecate. Privind însă 
în  sus, putem observa mai uşor că 
jos, pe întinderea celor opt judeţe, lu
crarea adventă a făcut paşi în 

semnaţi. N umărăm aproape 13.000 
de membri botezaţi, ne lipsesc doar 
câteva comunităţi ca să avem un to
tal de 200, şantierul de construcţie a 
noi case de rugăciune rămâne aproa
pe constant în  jurul cifrei 40, cu toate

PERSONALUL ALES ŞI COM ITETUL EXECUTIV AL  
CONFERINŢEI MOLDOVA

Preşedinte, Teodor Uufanu; secretar, Mihail Bariu; trezorier, 
Vanile. Ciobanu; Asociaţia pastorală, Teodor Uuţartu; comunica
ţii, Gaviil Bardan; Şcoala de Sabat şi activităţi personale, 
Pavel Burlacu; tineret, Gavtil Rar dan: educaţie şi !il>ertatca 

religioasă, Pavel Burlacu; fam ilie, Mihail Bariu; isprăvnicic, 
Gavtil Bardan; sănătate, vacant.

Comitetul executiv: Teodor Hujanu, preşedinte; Mihail 
Bariu, secretar; Dan Apostol, Pavel Burlacu, Gavtil Bardan, Va- 
sile Ciobanu, Angela Conţin, Radu Gherghe, Stelian Iacoh, 'Ucu 
Mohorea, membri.

inaugurările frecvente a noi locaşuri 
de închinare.

Activităţile m isionare sunt mai 

diversificate şi m ai bine adaptate îm 

prejurărilor - prelegerile religioase 

sunt însoţite de seminarii ajutătoare 
(anti-stress, familie-, anti-fumat, 

sănătate, nutriţie), dotarea materială 

a instruirii a sporit, la  care adăugăm 
şi experienţa câştigată prin exersare. 

A m  întâlnit astfel pe membrii şi pas
torii noştri activând în  sălile de cult

sau alte locuri publice, pregătind 
recolta de suflete. Adiicem astăzi re

cunoştinţa noastră deosebită lui 
Dumnezeu pentru toate sărbătorile 
de botez din ultim ii trei ani, pentru 
miile de suflete care au păşit în  fa
milia lui D um nezeu spre a fi fraţii şi 
surorile noastre. M ulţum im  Duhului 
Sfânt care a udat săm ânţa Evanghe

liei ca să aducă rodul pe care îl pre
zentăm spre bucuria M ântuitorului 
nostru care S-a je rtfit pentru acest se
ceriş.

Am constatat că sunt multe noi 

com unităţi surori. Domnul a sporit 
poporul Său, astfel că va trebui să 
învăţăm noi nume de comunităţi, noi 

m otive de rugăciune şi jertfire. Pri
vind haita  teritoriului nostru, ob

servăm lumini noi - zone albe în 
care s-a pătruns, cele m ai multe ur
mând de acum să fie lucrate şi or
ganizate în  comunităţi. N u putem 
raporta însă rugăciunile înălţate, ob

stacolele depăşite, km  bătuţi şi 
străbătuţi, apelurile făcute la inimi, 
cărţile date, abandonarea propriilor 
familii şi interese, suportarea îm -

-tţtttv--------potrivirii, calomniei şi
chiar a violenţei - dar 

suntem  convinşi că 
rapoartele cerului nu le 
trec cu vederea.

V iaţa com unităţilor 

noastre, pe lângă 
acţiunile misionare, a 

fost animată şi de pro
gram e pentru diverse 

categorii de vârste şi 

preocupări. A m intim  

aici conclusurile bi
blice, iniţiativele artis
tice (Festivalul de 

J  m uzică şi poezie), 
Şcoala M isionară de 

Voluntari cu grupele ei de acţiune, 

toate acestea evidenţiind o diversi

tate de daruri printre mem brii noştri, 

precum  şi disponibilitatea de a sluji..

O lucrare bine organizată la m o

mentul acesta este şi colportajul, în 

conferinţă având deja un colportor 

şef angajat, precum  şi câteva zeci de 
colportori, num ărul lor fiind în  

creştere. Realizările obţinute prin 
colportaj se concretizează nu doar
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prin vânzarea de carte, ci se dove
desc a fi un m ijloc deosebit de efi

cient de a stabili relaţii cil oamenii 

în vederea evanghelizării. Lăudăm 

pe Dumnezeu pentru reînvierea 

acestei ramuri istorice a lucrării ad- 

vente.

Un alt capitol este cel al persona
lului angajat al conferinţei. între cei 
peste 50 de colaboratori avem pas
tori întăriţi, lucrători biblici, m isio
nari şi evanghelişti. Cu toată implica
rea şi jertfirea dovedite în lucrarea 
Evangheliei, acest num ăr este insufi
cient. Amintesc astăzi solicitările di
feritelor comunităţi pentru un pastor 
care să fie al lor, iar pentru unele 
teritorii noi avem  nevoie de lucră

tori. M ulţum esc astăzi tuturor cole
gilor pentru colaborare în  slujire, 
mulţumesc soţiilor şi copiilor pentru 

sprijinul şi înţelegerea până la sacri
ficiu, manifestate faţă de misiunea 
specială a soţilor şi taţilor lor. Sunt 
încredinţat că Dumnezeu va răsplăti 
cu prisosinţă. La acelaşi capitol al 
personalului zicem un „B un  venit” 
celor cinci lucrători oferiţi de Institu
tul Teologic. în  acelaşi timp ne 
rugăm  penU'u reuşita candidaţilor 
noştri la Institut, în  sesiunea din 
acest an.

Cei mai num eroşi angajaţi ai con
ferinţei nu sunt pe statele de plată, ci 
în registr ele de membri şi aparţină
tori ale comunităţilor locale. Miilor 

de surori şi fraţi, copii şi prieteni, 
prezbiteri şi m em bri de comitet le-a 
revenit sarcina directă de a aplica 
strategia de lucru stabilită de Adu
narea generală a conferinţei din 

1992, adaptată la noile situaţii inter
venite. Lor le revine meritul pentru 
aportul uman la tot ce cuprinde ac
tivitatea bisericii în  ultimii trei ani şi 

le mulţum esc personal cu această 

ocazie specială. Cu durere, dar şi cu 
credinţă trebuie să constatăm că un 
num ăr considerabil dintre ei nu mai 

sunt printre noi. Aduc astăzi un 
omagiu memoriei celor care au ador
mit în nădejdea învierii.

Enum erarea forţelor implicate în 

îndeplinirea mandatului şi respon
sabilităţii încredinţate de Dumnezeu 
include activitatea tuUiror departa

mentelor. Sunt de notat paşii făcuţi 
în organizarea tineretului. Asociaţia 

,,A m icus“ fiind un bun exemplu. De 
asemenea, cursurile de instruire ale 
liderilor de tinerel au contribuit la 

aducerea vieţii şi preocupărilor tine
rilor în atenţia bisericii. Şcoala de 
Sabat se desfăşoară corespunzător, 
tot m ai mulţi instructori capătă ex
perienţă, iar revenirea la grupele de 
studiu devine tot mai eficientă.

Un domeniu important în timpul 
de faţă este libertatea religioasă. S-a 
intervenit într-un num ăr de situaţii: 

reprogramare de exam ene în  special, 
cu un oarecare succes, însă semnele 
spun că va fi tot mai mult de lucru în 
sensul acesta. Deşi legile garantează 
libertatea, pe teren se constată into
leranţa, care capătă o formă tot mai 

organizată. Pe lângă rugăciunile pen
tru legi drepte, trebuie să-I cerem lui 
D umnezeu putere de a „păzi cuvân
tul răbdăr ii S ale" în  orice circum

stanţe.
în  domeniul familiei s-au editat 

materialele a două întâlniri cu fa
m ilia Flowers, s-au ţinut câteva semi- 
narii, cele mai reprezentative fiind 
realizate în  colaborare cu uniunea, în 
Bacău, Iaşi şi Galaţi.

Un departam ent special, neales 

dar recunoscut de noi toţi, este cel al 
fratelui Fereşteanu - acoperind cu 

foi scrise sufletele însetate de 
adevăr, şcolile fiind o prioritate.

Un cuvânt deosebit de recunoş

tinţă fraţilor pastori pensionari şi fa
miliilor lor, care sunt dispuşi să 
slujească mai departe cauza în  care 

au investit cei mai buni ani ai vieţii 
lor.

Perspective
Suntem convinşi că lucrarea 

Domnului va propăşi pentru că nu 

este în  mâinile noastre, ci în  ale Lui, 
care ne iubeşte.

Sunt câteva lucruri care îm i dau 

încredere şi altele care m ă îngri

jorează. Observând botezurile şi con
strucţiile, zecimile şi evangheliză

rile, sunt convins că în  această zonă 
a ţării ataşamentul faţă de principiile 
advente tradiţionale va da stabilitate 

vieţii de biserică şi va menţine vie

torţa misiunii. B iblia şi Spiritul Pro
fetic ne scutesc de multe necazuri, 

pe care le întâlnim  în altă parte. Nu 
avem de luptat în  m od special cu 
grupuri disidente sau cu „vânturi 
străine de învăţătură", lucruri care 
se întâm plă nu departe de noi, iar 
încercarea acestora de a penetra în 
conferinţa noastră a fost categoric 
respinsă. D impotrivă, au fost 
câştigaţi m em bri din diferite confesi
uni, inclusiv de la m işcarea refor
mistă.

îngrijorarea provine însă din ne
glijarea studiului şi rugăciunii, multe 
altare în  fam ilii fiind dărâmate, iar 
consecinţele nu întârzie să apară: 

neînţelegeri în  familie (chiar di

vorţuri), neînţelegeri în  comunitate 
între anumiţi membri, scăderea in
fluenţei şi entuziasm ului misionar, 
tineri obosiţi de viaţa de comunitate, 
membri prinşi de ispita ocaziei profi
tului material, asaltul mass-mediei, 

TV-ul făcând ravagii, acomodarea 
cu practicile societăţii în  lucruri tot 
mai semnificative.

Faţă de aceste lucruri care dis- 
Uug forţa spirituală a com unităţilor 
suntem chemaţi la o ripostă hotărâtă, 
promovând o atitudine profund spiri

tuală, ştiind în  ce îm prejurări ne 
aflăm.

Timpul de probă care se p ro 
filează cere oameni devotaţi în  fie
care comunitate, capabili să susţină 
toate activităţile bisericii, conform 

rânduielilor. în  m andatul care se 
încheie, am încercat să prom ovăm 
această asumare tot m ai sporită a res

ponsabilităţilor la nivel local, 
evitând hipercentralizarea. Este o di
recţie în care va Uebui să continuăm, 
pregătindu-ne pentru vremea când 
fiecare va trebui să stea singur.

Astăzi, aşezăm  în  m âna lui D um 
nezeu şi a acestei adunări planurile 

şi ideile noasUe, convinşi că „nu  
doarm e", nici nu dorm itează „Cel 

ce păzeşte pe Israel. “

Cu încredere că D um nezeu ne 
va călăuzi cu sfatul Său, iar noi 
vom fi credincioşi legăm ântului 
încheiat cu El, aşteptăm  şi dorim  
să grăbim  în tâ ln irea  cu M ântu i
torul nostru  scump.
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Continuitate şi 
consolidare

Utrecht, Arad, Bucureşti, Târgu 

Mureş, Bacău, Cluj-Napoca, o or
dine parcă ireversibilă pentru 

biserica rămăşiţei. A tm osfera săr

bătorească de la Utrecht, când 
delegaţii d in toată lum ea s-au adunat 

pentru a se ruga şi apoi a alege pe 

conducătorii bisericii mondiale, s-a 

extins şi asupra lucrării din ţara noas

tră. L a Arad, credincioşii au decla

rat plini de bucurie: D um nezeu a 

lucrat din nou! De-acolo am p lecat^  

cu toţii spre casele noastre, plini de 

încredere în  călăuzirea D uhului Iui 

D um nezeu pen tru  etapele urm ă

toare.
Acum ne găsim  la Cluj-Napoca. 

La ora 9, în  sala Casei de Cultură a 

Tineretului, sunt deja prezenţi m a

joritatea delegaţilor. A şteptarea este 

la fel de liniştită ca liniştea lacului 
pe malul căruia este înălţat întregul 

com plex ce găzduieşte Adunarea 

generală a Conferinţei Transilvania 

de Nord. în  câteva m inute imnul ad- 

vent, „O , Isus, ce dulce num e“ , este 

cântat de peste o sută de voci, iar se

cretarul, de curând ales, al D ivizi

unii Euro-A frica ne introduce în  
atmosfera spirituală adecvată oca

ziei.
Cu faţa radiind de o sfântă con

sacrare, acest bărbat cu suflet 
rom ânesc îi subordonează pe toţi par

ticipanţii Cuvântului Viului D um 

nezeu. M esajul se bazează pe Filip. 

3,12-14. Ideile sunt oferite cu abun

denţă: creştinul se află într-o tensi

une continuă. El doreşte desă

vârşirea, dar încă nu e desăvârşit. 

Pentru a ajunge la desăvârşire, tre

buie să  parcurgem  câteva etape:

Grigore Leordean

1. Să recunoaştem  că suntem 
nedesăvârşiţi.

2. Să alergăm spre ţinta desăvâr

şirii.

3. Să facem un singur lucru: să 

ne concentrăm asupra ţintei.

4. Să ne desprindem  de trecut. 

Apreciem  valorile trecutului şi le 

căutăm pe cele viitoare. Trecutul e 

folositor ca pedagog.
5. V iaţa creştină este o luptă 

perseverentă către desăvârşire. Nu 

vom  înceta alergarea până ce chipul 

lui Isus nu va fi reprodus în  mod 

desăvârşit în noi.
6. D umnezeu nu are nepoţi şi 

bunici, ci copii - cetăţeni ai îm pă

răţiei Sale. L a sfârşitul alergării, noi 

găsim  braţele calde ale lui Isus care 

ne prim eşte în  slavă.

. In inimile noastre, ale celor 

prezenţi, renaşte speranţa 

desăvârşirii caracterului creştin.

Secretarul U niunii române, 

fratele Aron M oldovan, declară 

deschise lucrările Adunării generale 

a Conferinţei Transilvania de Nord. 

Numărul delegaţilor prezenţi este 
aproape complet. U rm ează desfă

şurarea obişnuită a programului: vo

tarea agendei de lucru, se primesc 
două noi com unităţi în familia comu

nităţilor conferinţei - M aranatha 

(com unitatea Seminarului liceal ad

ventist Cluj-Napoca) şi Leordina de 

Râu. Preşedintele în  funcţie îşi pre

zintă raportul, se votează comitetul 

de organizare, urm ează raportul se- 

cretarului-trezorier şi al directorului 

de departamente, iar în  paralel

com itetul de num iri îş i desfăşoară 

lucrul.

Raportul preşedintelui impre

sionează pe secretatul Diviziunii 

Euro-Africa, Carlos Puyol. Con

cluzia care se desprinde din raport 

este: s-a făcut cât mai m ult cu pu

tinţă şi s-a încercat cât mai bine în 

condiţiile existente. în  ce priveşte re

alizările şi succesele, preşedintele le 

prezintă cu modestie şi le apreciază 

ca fiind ale întregii biserici, care a lu

crat sub călăuzirea lui Dumnezeu. 

Raportul este primit în  unanimitate 

de voturi.

Raportul secretarului-trezorier se 

bucură de aceeaşi atenţie şi apre

ciere, atât din partea reprezentantu

lui D iviziunii, Jean-Luc Lezeau, cât 

şi a delegaţilor.

M om entul cel mai aşteptat a fost 

com unicarea aceluia care u rm ează , 

să slujească în calitate de preşedinte 

în  următorii trei «ini. Fratele Bocă- 

neanu com unică personal: „C om i

tetul de numiri, după ce s-a rugat, 

propune Adunării Generale, în  cali

tate de preşedinte al Conferinţei 

Transilvania de Nord, pe fratele... 

Suciu Iosif."  Votul este secret, dar 

raportul voturilor pro şi contra este 

în  cele din urm ă dezvăluit. Fratele 

Suciu losif este reales. C lipele sunt 

plăcute, cei doi tineri preşedinţi, 

foşti colegi ai Seminarului teologic 

adventist, aşezaţi de biserică în cele 

m ai înalte şi mai responsabile locuri 

ale slujirii lui Dumnezeu, rostesc în 

faţa delegaţilor cuvinte simple, dar 

pline de profunzim e şi semnificaţie.

Fratele A drian Bocăneanu de

scrie drum ul greu pe care l-a parcurs 

fratele Suciu Iosif în  primii ani ai lu

crării sale pastorale şi apreciază răb

darea şi umilinţa, precum  şi consec

venţa cu care şi-a îndeplinit m isi

unea încredinţată, trecând cu bine toate 

barierele ce i-au fost puse în  cale. 

Apoi îl felicită pentru realegerea sa, 

asigurându-1 de susţinere în  rugă

ciune. Preşedintele uniunii aşteaptă 

acelaşi tip de colaborare din partea 

m ai vechiului său coleg.
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Fratele Sueiu Iosif apreciază

I corect momentul şi îşi exprimă 

| mulţumirile pentru încrederea cu 

j  care biserica îl onorează. Doreşte 

: binele şi progresul poporului advent 

de pe cuprinsul conferinţei şi speră 

că, în colaborare cu Dumnezeu, 

acestea vor deveni realităţi vii.
Este o desfătare să-i vezi pe cei 

doi conducători dându-şi mâinile ca 

într-un legământ al unei consacrări 
comune.

D ar luciul în com itet este încă la 

j  început. Spre seară, târziu, cu mult 

| după jertfa de seară, se prezintă lista 

cu ceilalţi slujitori propuşi, pentru 

vot, Adunării generale. în  dreptul 

fiecărui nume, cu un număr de vo
turi din care lipsesc aproximativ câte 

degete sunt la o mână, delegaţii îşi 

exprim ă acordul.

Cele două nume noi: Ioan Orban 
şi Emil Banga, alături de celelalte 

trei nu cu m ult mai vechi, alcătuiesc

o echipă tânără chem ată să poarte 

răspunderile copleşitoare ale cauzei 

lui D umnezeu din Conferinţa Tran
silvania de N ord pentru următorii 

tt'ei ani.
Se consum ă mom entul final. 

Fratele Aron M oldovan declară 

închise lucrările Adunării generale a 

Conferinţei Transilvania de Nord.

Ne predăm lui Dum nezeu pentru 

noaptea care urm ează şi ne recon- 

sacrăm  pentru a-L sluji pe El 

necurmat.

După consum area evenimentu

lui: gânduri, impresii, perspective 
Fratele Ioan G ram a - prezbiter al 

comunităţii Cluj B:

„A preciez organizarea. Atmo

sfera a fost frăţească. M i-a plăcut 

sinceritatea cu care s-au prezentat 

rapoartele; s-au recunoscut şi 

greşelile. N oua echipă are perspec

tive mai bune, având în  vedere 

adăugarea celor doi colaboratori noi 

şi experienţa de trei ani a celor re- 

aleşi. Pentiu  viitor, doresc o predi- 

care a bisericii care să aducă 
convingerea în  inima oamenilor că 

Domnul Isus a murit şi pentru om ul 

secolului XX, iar proiectele, faptele

şi roadele bisericii să fie ale Duhului 

Sfânt."

Fratele Gyorgy Csegedi, pastor 

în  districtul Sighet, membru în  com i

tetul de numiri:

„Lucrarea în  com itetul de numiri 

a fost străbătută de o atmosferă cal
dă, plăcută şi de bună conlucrare."

Fratele Ioan Orban, pastor în  dis
trictul Cluj, m em bru al comitetului 

de numiri şi ales în  calitate de direc

tor de departament: „Lucrările 
comitetului de num iri au fost carac

terizate de un spirit bun, plin de sin

ceritate şi discernământ. Tinereţea şi 

experienţa şi-au dat m âna."

Fratele Iosif Suciu, preşedinte: 

„C onsider că la asemenea ocazii 
biserica este chem ată ca prin repre

zentanţii ei să-şi analizeze şi să apre

cieze activitatea existenţei ei, recon- 
siderându-şi anum ite aspecte, învă
ţând din experienţa trecutului pentru

o lucrare mai eficientă în  viitor.

în  ce priveşte evenimentul acesta 

care s-a consum at la Cluj-Napoca, 

am  simţit că D um n ezeu  este  la  

câ rm ă şi, în  ciuda unor slăbiciuni 

omeneşti, veghează cu atenţie la 

biserica Sa şi este gata să intervină 

atunci când e cazul. în  ce priveşte vi

itorul, învăţând din experienţele 

unui modest început în  cele ale ad

ministraţiei, încerc să-mi conturez o 

strategie bine gândită în  lumina per

spectivelor lucrării şi circumstan

ţelor specifice ce caracterizează 
conferinţa noastră. Sunt conştient că 

vom  avea problem e dificile de în 

fruntat, dar ştiu că  acestea vor da 
m ai m ultă strălucire biruinţei cauzei 

lui Hristos. Sunt fericit că am fa

voarea de a fi chem at să lucrez în  

via Lui, alături de conlucrătorii mei 

în  această nobilă activitate. Am  

nevoie de sprijin în  rugăciune, iar 

colegii şi fraţii m -au asigurat fier

binte de lucrul acesta."

Fratele Carlos Puyol, secretarul 

D iviziunii Euro-Africa:

„ îm i place ceea ce văd în  adven

tismul românesc. Aveţi nevoie să 

preîntâmpinaţi experienţa apusului, 

în  lucrarea de câştigare de suflete

noi întâlnim  numai uşi închise. 

Oamenii nu m ai au interes pentiu 

Evanghelie. în  câţiva ani, aceeaşi si

tuaţie va fi şi la voi. Trebuie s ă , 

faceţi un efort special pentru a vă 

pregăti din toate punctele de vedere 

ca să lucraţi cu eficienţă în  zilele 

acelea."

Fratele Adrian Bocăneanu, 

preşedintele Uniunii Române:

„Pentiu  toate nevoile acestei con

ferinţe, D um nezeu are un răspuns. O 

parte a acestui răspuns o constituie 

cei aleşi astăzi."

Pe m alul liniştit al lacului Tinere

tului, biserica de pe teritoriul Con

ferinţei Transilvania de Nord, prin 

reprezentanţii ei, a  luat mari 

hotărâri.

N u ne îndoim  nicidecum  de 

călăuzirea Aceluia care ne-a chemat 

la cea mai înaltă onoare păm ân

tească. Suntem  plini de încredere în  

planul lui D um nezeu pentru viitor. 

Nu avem nici un pic de necredinţă în 

biruinţa finală a bisericii lui D um 

nezeu de pe aceste meleaguri tran

silvănene. N e tem em  însă de un 

singur lucru: ca nu cum va să ne 

tragem m âna noastră slabă din 

aceea a Atotputernicului nostru 

Tată. Ne tem em  să nu încercăm, în  

neputinţa naturii noastre omeneşti, 

să săvârşim  lucrul Domnului. N e te

mem să nu-i dezam ăgim  pe aceia 

care aşteaptă să vadă pe faţa noastră 

chipul blând şi plăcut al lui Isus, 

care vor să citească în  viaţa noastră 

Evanghelia întrupată a mântuirii. 

D orim  să fim acei oam eni care-L 

iubesc pe D um nezeu din toată 

inima, cu tot sufletul, din tot cugetul 

şi cu toată puterea, iar pe semenii 

noştri ca pe noi înşine. D e aceea, 

Doamne, nu-Ţi cerem  nici bogăţie, 

nici viaţă lungă şi nici m oartea 

vrăjmaşilor noştri; ceea ce-Ţi cerem 

şi Te rugăm  fierbinte este să mergi 

cu noi - să  răm âi în  noi - să nu ne 

laşi nici o clipă singuri şi să-Ţi îm 

plineşti pe deplin planul Tău cu noi 

şi cu toată biserica Ta. A T a să fie 

slava acum şi-ntotdeauna, Amin!
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Un mandat pentru 
evanghelizare

Raportul preşedintelui (fragmente)

După trei ani de activitate în  lu
crarea încredinţată de D umnezeu 
prin dvs., doresc să vă prezint 

j  câteva aspecte principale ale ac
tivităţii conferinţei noasUe.

M isiunea principală a Com itetu
lui conferinţei, potrivii mandatului 

| încredinţat, a fost aceea de orientare 
şi coordonare a activităţilor pentru 
câştigarea de suflete, folosirea înţe- 

| leaptă a m ijloacelor materiale dis
ponibile, penUn a contribui la câşti
garea a cât mai mulţi pentru Isus, cât 
şi promovarea, elaborarea şi organi
zarea de acţiuni în  vederea unor 
eforturi de evanghelizare cu succes.

Asociaţia pastorală. Asociaţa pas
torală a organizat întâlniri şi acţiuni 
la mai multe nivele, menţionate 
după cum  urmează: •  evaluarea pas
torală anuală; •  întâlniri periodice cu 
pastorii, la sediul conferinţei sau în 
alte locuri; • două întâlniri cu pasto
rii în cadrul educaţiei continue 
(Praga, 1993 şiB eliş , 1994); • cinci 
întâlniri pe diferite centre cu toţi sluj
başii principali ai comunităţilor în 

| vederea instruirii şi dezbaterii unor 
probleme din M anualul comunităţii;
• patru întâlniri speciale, cu pastorii, 
pe centre de district misionar-, pentru 
apropiere, părtăşie şi rugăciune; etc.

Evanghelizare. Lucrarea pentru 
| care trăim, lucrăm, acţionăm şi 

uneori ne jertfim  aşa de mult, este 
evanghelizarea. înţelegând că m an
datul principal al întregii biserici, 
asemenea celui al lui Hristos, este 
câştigarea de suflete, s-au investit, în  
general, cele mai m ulte eforturi în  
această direcţie.

Au fost organizate 38 de campa
nii mari de evanghelizare, dintre 
care 2 au fost susţinute de evanghe- 
lişti din străinătate. Celelalte 35 de 
companii de anvergură, 24 de du
rată medie şi 29 scurte au fost

susţinute de pastori autohtoni, unele 
cu succese deosebite, altele mai 
puţin spectaculoase. Toate s-au bucu
rat de sprijinul unei bune părţi dinUe 
membrii comunităţilor implicate.

D acă de-a lungul celor trei ani 
(inclusiv trim. I şi II 1995) putem 
raporta 1657 de botezuri, creşterea 
numărului de membri de la 6.740 
din 1992 la 7.261 la 30 iunie 1995 
ne arată un câştig net de 521.

Şcoala misionară de voluntari. în  
scopul pregătirii unui personal califi
cat la nivelul fiecărei comunităţi, la 
iniţiativa uniunii a luat fiinţă această 
şcoală. Debutul a fost în 1993, toamna, 
când aveam 2 centre în  conferinţă, 
Cluj-Napoca şi Sighet, pentru ca în 
1994 să avem deja 9 centre. L a înce
putul celei de-a doua serii au fost în 
scrişi 400 elevi, pentru ca pe parcursul 
studiilor, să scadă la jum ătate.

Pentru cele două nivele de studii, 
respectiv nivelele II şi III, cei trei 
slujbaşi de la conferinţă, sprijiniţi de 
14 pastori, au făcut eforturi deosebite.

Tineret. Tineretul este miezul ac
tiv al bisericii. Activităţile de pregă
tire şi instruire care au fost organizate 
urm ează să rodească într-o activitate 
binecuvântată pentru biserică. N um ă
rul participanţilor, uneori neaşteptat 
de mare, reflectă interesul, volumul de 
lucru de care este capabil şi potenţialul 
lor în  viaţa spirituală.

Valorificând experienţa câştigată 
şi beneficiind de un coordonator con
sacrat şi mult mai disponibil decât 
până acum, tineretul va revoluţiona 
viaţa spirituală a bisericii şi lucrarea 
ei de evanghelizare.

Publicaţii. A pariţia regulată a 
publicaţiilor periodice, mai ales cele 
de limbă maghiară, a  fost o proble
m ă dificilă. Sperăm ca în cadrul 
Casei de editură să se rezolve 
această problem ă în  m od onorabil.

Comunicaţii. Legătura dintre con
ferinţă şi com unităţi a fost făcută 
printr-o foaie de com unicare num ită 
aici Adventinfo, prin care ne-am ex
prim at opinii, puncte de vedere, 
comunicări, luări de poziţie şi dife
rite alte probleme.

ADRA. în  anul 1993, s-a iniţiat 
înfiinţarea a 7 centre ADRA în con
ferinţă. Beneficiind de resurse pro
prii şi externe, ele urm au să devină 
puncte de ajutor şi sprijin în  cele m a
teriale pentru nevoiaşii d in jur, indi
ferent de apartenenţa religioasă la 
început, pentru ca apoi ajutorul să 
fie orientat în  afara bisericii.

Serviciul umanitar pentru peni
tenciare. Serviciul în  slujba celor 
privaţi de libertate, care se simt inu
tili societăţii, este o direcţie relativ 
nouă pentru activitatea evanghelis- 
tică a conferinţei noastre. L a ora ac
tuală funcţionează cinci centre de 
evanghelizare în  penitenciare.

Şcoala de Sabat. întâlnirile de in
struire a personalului Şcolii de Sabat, 
organizate în  colaborare cu uniunea, 
au avut un rezultat benefic, chiar dacă 
nu este încă evident în  întregime.

Sănătate şi temperanţă. Respon
sabilul acestui departam ent a făcut 
vizite în  m ajoritatea comunităţilor 
conferinţei, după un program  anun
ţat în  prealabil pastorilor, pentru a 
exista posibilitatea colaborării.

Scopul vizitelor: • prezentarea 
de tem e doctrinal-medicale; •  dezba
teri pe teme medicale; •  consultaţii.

Viaţa de familie. Sfatuirea pre- 
m aritală este unul dintre obiectivele 
principale ale acestui departament, 
care dacă este realizat corespunzător 
şi la timp, aduce deosebite binecu
vântări vieţii practice de familie.

Isprăvnicie. A preciem  iniţiativa 
U niunii rom âne cu privire la banca 
de talente; evidenţierea acestor daruri 
şi ulterior cunoscând potenţialul 
membrilor bisericii, uşurează orien
tarea eforturilor în  direcţiile cele mai 
potrivite. Acţiunea a cuprins şi comu
nităţile conferinţei noastre.

Construcţii şi achiziţii. A u fost 
inaugurate 8 com unităţi, au fost 
achiziţionate 8 imobile pentru a fi 
amenajate drept lăcaşuri de închi
nare. A u fost cum părate 5 locuinţe 
parohiale. Astăzi avem 26 şantiere 
în  conferinţă şi rezultatele din acest 
dbmeniu ne vorbesc despre binecu
vântările lui Dumnezeu.
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Rapoarte Conferinţa Banat — 21 august

Misiune Globală, 
sacrificii, biruinţe

Raportul preşedintelui

îm i exprim recunoştinţa faţă de 
M ântuitorul nostru care, prin felul 
cum Şi-a condus lucrarea, ne-a um 
plut minţile şi inimile cu dovezi ale 
dragostei Sale pentru noi, dar şi cu 
speranţă şi încredere pen
tru viitor.

A u trecut trei ani în  
care am avut privilegiul 
ca, îm preună cu fraţii mei 
colegi, să purtăm  povara 
responsabilităţilor Con
ferinţei Banat.

Timpul a fost scurt 
pentru câte erau de făcut 
şi pentru câte m ai sunt de 
făcut. Dar cei trei ani au 
fost lungi prin unele situa
ş i  şi probleme dificile ivite, 
în  mijlocul dificultăţilor, 
am stăruit îm preună la 
D umnezeu ca să avem lu
m ină şi să procedăm  cu 
înţelepciunea lui Isus, pen
tru ca rezultatele să fie spre slava 
M ântuitorului şi salvarea semenilor.

Societatea noastră prinsă în  con
vulsiile schimbărilor în bine şi în rău 
influenţează şi biserica. Aceasta ne-a 
făcut să ne îndreptăm  şi mai mult 
către D omnul, în  vederea unei călă
uziri sigure spre Canaanul ceresc.

D e m ulte ori am strigat îm preună 
către Domnul: „O preşte-te, soare“ , 
asupra Aradului, Timişoarei, Hune
doarei, Beiuşului, Reşiţei şi, tu, lună, 
asupra Bradului, Haţegului, Sebişului 
şi a celorlalte locuri. “ Şi soarele s-a 
oprit şi luna şi-a întrerupt mersul până 

| ce poporal şi-a terminat lucrarea" 
(Iosua 10,12-13).

Folosesc aceste num e pentru ca 
toţi cei care suntem  aici să ne amin
tim  de experienţele prin care D om 
nul ne-a condus, experienţe care au

pus la probă credinţa şi speranţa 
noastră în  C el care deschide drumul 
şi conduce spre biruinţă.

Chiar de la începutul mandatului, 
ne-am dat seam a că timpul pe care îl

vom  parcurge trebuie să devină pen
tru noi un mandat misionar şi că, în 
acelaşi timp, ne aşteaptă noi înălţim i 
spirituale pe care noi să le cucerim 
îm preună cu m area familie a Con
ferinţei Banat.

M isiunea G lobală a fost un  im
bold, iar dragostea pentru Dom nul şi 
pentru oameni a fost m otivaţia care 
ne-a ajutat să lărgim graniţele îm pă
răţiei lui D um nezeu aici.

Strategia noastră a fost pentru 
m arile oraşe, unde uriaşe mulţimi nu 
ştiu să facă deosebire între stânga şi 

d reap ta  şi pentru zonele albe. Au 
apărut noi comunităţi în Arad, T im i
şoara, dar şi în  oraşe fără prezenţă 
adventistă, ca Brad, Sebiş, Oraviţa, 
Jimbolia.

Nici zonele rurale nu au fost ne
glijate şi aici s-au înfiinţat noi com u

nităţi. Eforturile au fost pe deplin 
răsplătite.

La cei 5860 de mem bri care erau 
înregistraţi în 1992, s-au mai adău
gat prin botez în  cei trei ani 1153 de 
membri, ca şi 47 prin vot. Aceasta 
înseam nă exact 12 biserici cu câte 
100 de membri. Sunt mulţi? Sunt 
puţini? Numărul de 1200 este im
presionant, gândindu-ne ce valoare 
are un suflet înaintea lui Dumnezeu. 
Este o adevărată com oară a D om nu
lui, pe care noi am adunat-o pentru 
El. Dar dacă ne gândim la cei 
2.800.000 de locuitori de pe cuprin
sul teritoriului conferinţei noastre, 
mai sunt foarte m ulţi care aşteaptă 
să audă şi să prim ească vestea cea 

bună a mântuirii prin 
D om nul Isus.

Privesc cu adm iraţie şi 
respect la activitatea m isi
onară din ultim ii trei ani, 
la fraţii şi surorile, la tine
rii şi prietenii care nu pot 
fi nominalizaţi în acest ra
port, dai- care au fost alergă
tori de elită pe ogorul Evan
gheliei. Eforturile lor, sa
crificiile pe care le-au fă
cut în  slujirea Domnului 
nu vor putea fi evaluate 
prin m ăsurătorile ome
neşti, dar sunt convins că 
nici aici şi nici dincolo nu 
vor răm âne nerăsplătite.

Ei au alergat pc dru
muri umblate şi drumuri neumblate, 
croind în  felul acesta cărări drepte cu 
picioarele lor. Banii lor, m ijloacele 
materiale, timpul lor au găsit investi
ţia cea m ai bună, care a rodit şi încă 
va mai rodi până la revenirea lui 
Isus.

îi admir pe aceşti fraţi şi surori 
care au ştiut să se îm prum ute pentru 
ca lucrarea lui D um nezeu să m eargă 
înainte. A tât pastorii, cât şi laicii au 
parcurs zeci, sute şi mii de km  în 
săptămânile şi lunile de evanghe
lizare, prin seminal ii în familie şi 

publice sau evanghelizări publice.
Au fost şi situaţii când, după 

trudă şi sacrificii, au întâlnit ostili
tate din partea acelora pentru al căror 
bine se făceau toate eforturile. Dar 
cei ce seam ănă cu lacrimi vor secera 
cu cântări de bucurie.

\  / o . ; ,  - ^
PERSONALUL ALES .Şl COMITETUL EXECUTIV AL 

c o n f e r in ţ e i  BANAT

Preşedinte, Adatn lingelhardt; secretar, Beniamin 
Zeiler; trezoner, loan Sturz; Asociaţia pastorală, Adam 
Engelhard/; Şcoala de Sabat şi activităţi personale, 
loan Stinghe; educaţie, Gabriel Dragoş; sănătate, dr.Dan 
M ihăicuţd; tineret, Gabriel Dragoş; com unicaţii, loan 
Stinghe; familie, Gabriel Dragoş; libertatea religioasă, 
Beniamin Zeiler; isprăvnieie, loan Stinghe

Comitetul executiv: Adam Lngelhatdl, preşedinte; 
Beniamin Zeiler, secretar; DeJiu Crişan, Gabriel 
Dragoş, A r pod Kovacs, Pavel M emete, Dan Mihăicufâ, 
Dorin Mohorât, Narcis Sândulachi, loan Stinghe, loan 
Sturz, Ştefan Toma, membri.________________________
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Conferinţei 13 cinat — 21 august Rapoarte

Păstrez o vie şi adâncă apreciere 
pentru toţi cei ce s-au dăruit pentru

i Domnul în timpul care s-a scurs.
Coordonarea activităţilor în Con

ferinţa Banat a fost făcută de un per
sonal restrâns ca număr. Fraţii pas
tori cu bogată experienţă, care au 

; ieşit la pensie, au continuat să slu- 
j  jească alături de ceilalţi şi de 

proaspeţii absolvenţi şi angajaţi.
în  perioada acestui mandat, de

partamentele Conferinţei Banat au 
fost preocupate de prom ovarea ur
gentă a tututor activităţilor bisericii, 
astfel ca în  mod echilibrat toate păr-

I ţile trupului lui Hristos să se dezvol- 
| te armonios.

Astfel, la Şcoala de Sabat s-au or
ganizat cursuri de formare şi instru
ire continuă a instructorilor Şcolii de 

j Sabat în cele 5 centre misionare din 
conferinţă, lansarea şi susţinerea con
ceptului de grupe multifuncţionale şi 
o preocupare deosebită pentru pro
curarea de materiale la Şcoala de Sa-

I bat copii pe nivele de vârstă şi pentru 
j  amenajarea spaţiilor corespunzătoare 

pentru desfăşurarea Şcolii de Sabat.
Activitatea departamentului 

| educat ie a ajutat ca să fim cunoscuţi 
mai bine la nivelul inspectoratelor 
şcolare judeţene. Este un domeniu 
delicat, care solicită perseverenţă 
din partea noastră, deoarece pe teren

I sunt tot felul de piedici care se pun 
din partea unor responsabili de la 
alte confesiuni religioase.

Departamentul de libertate re
ligioasă, în  colaborare cu cel de la 
uniune, a fost în  situaţia de a inter
veni la şcoli pentru examene, spre a 
fi reprogramate datorită Sabatului, şi 

j  pentru unele problem e neînţelese de 
unii factori de resort, rezultatele fi
ind favorabile. V izita directorului de 
la uniune îm preună cu fratele Rossi 
la Timişoara a făcut o bună impresie 
asupra liderului comunităţii majori
tare.

Prin Asociaţia Pastorală şi evan
ghelizare s-a urm ărit instruirea con
tinuă a angajaţilor conferinţei şi 
experimentarea practică a acestei in 
struiri. Activitatea departamentului 
uniunii a fost benefică pentru pasto
rii Conferinţei Banat.

îm părţirea conferinţei în  districte 
misionare s-a dovedit utilă. Aici s-au

desfăşurat multe programe de instru
ire şi activităţi misionare. Programele 
de evanghelizare au fost sprijinite şi 
de misionarii voluntari care au fost 
instruiţi în  mai m ulte rânduri în  cen
trele misionare.

După ce au fost parcurse progra
mele misionare ,,A nul Profeţiei*' şi 
„A nul'Prieteniei", ocaziile „Zilei 
Secerişului" au prilejuit frăţietăţii 
noastre m ultă bucurie şi recunoştinţă 
faţă de bunul Dumnezeu.

Activitatea intensă a laicilor în 
penitenciare este o altă dovadă a gri
jii, preocupării şi preţuirii oricărei 
fiinţe umane, indiferent de statutul său.

Departamentul sănătate a  început 
bine, INFOM ED-ul, care era difuzat 
în  toate comunităţile, oferea informa
ţii proaspete frăţietăţii; studiul siste
matic al cărţii „D ivina V indecare" 
organizat în  fiecare comunitate a fă
cut mult bine atât corpului, cât şi 
minţii.

Pentru conferinţa noastră, depar
tamentul publicaţii a cunoscut o ex
perienţă deosebită. Organizarea evan
ghelizării cu literatură a stârnit inte
resul multor fraţi şi surori, în mod spe
cial tinerii sunt nerăbdători. Numirea 
unui şef colportor a dat mai multă 
stabilitate în  această lucrare de pi
onierat pentru m ajoritatea dintre noi. 
Deschiderea unui centru de carte la 
T im işoara prin aprovizionarea siste
matică cu căr ţi pentru colportorii din 
conferinţa noastră, cât şi pentru pu
blic, este o mare binecuvântare.

Convenţiile, seminariile şi m ate
rialele produse şi răspândite au făcut 
din departamentul fam ilie  o preocu
pare utilă şi plăcută cu adânci im
plicaţii în  viaţa bisericii.

în  activitatea conferinţei a fost o 
strânsă legătură între departamente. 
Pentru pregătirea evanghelizărilor, 
ADRA îm preună cu „Sănătate şi 
Tem peranţă", la Brad, Sânnicolau 
Mare, Jimbolia şi alte locuri, au 
netezit drumul pentru ca Evanghelia 
cea veşnică să ajungă la sufletele în 
fometate şi însetate după adevăr.

O noutate în  ultim ii ani este „V o 
cea Speranţei “ . Ne-am bucurat pentru 
realizarea de la Bucureşti, dar foarte 
mare a fost bucuria când am primit 
aprobarea de principiu pentru Radio 
„Vocea Speranţei" Timişoara. A u ur

m at o serie de investiţii în  vederea 
amenajării studioului, folosindu-se 
unele dintre cele mai bune materiale 
şi tehnologii.

Departamentul tineretului'. Pe cei 
peste 2800 de tineri îi regăsim  peste 
tot. Ei constituie un  potenţial extraor
dinar pentru lucrarea Domnului. Ti
nerii pot fi întâlniţi în  toate progra
m ele bisericii în  proporţie impresi
onantă. Ei lucrează, dar uneori dau 
şi de lucru, de aceea s-a conceput o 
formă de com unicare cu ei în  toate 
com unităţile prin IN FOTIN-urile al
cătuite cu m ultă pricepere şi gust. 
Este un mijloc de comunicare cu 
conferinţa şi între ei, având spaţii 
unde se publică creaţii proprii, în tre
bări şi răspunsurile lor.

M ulţum im lui Dum nezeu pentru 
numărul m are de studenţi adventişti 
în  mod special la Timişoara, or
ganizaţi în  asociaţia „A m icus", care 
au desfăşurat o intensă activitate 
printre studenţi. întâlnirile din am 
fiteatrele facultăţilor, lucrarea de 
colportaj au fost prilejuri de a da 
mărturie despre Hristos între aceşti 
tineri studioşi.

G ruparea tinerilor în  asociaţii de 
tineret pe districte i-a ajutat să fie şi 
mai conştienţi de m isiunea pe care o 
au. Taberele de tineret au constituit 
ocazii prin care ei s-au cunoscut mai 
bine şi s-au deprins a lucra îm pre
ună.

Acum, când suntem  chem aţi să 
dăm  socoteală de isprăvnicia noastră 
înaintea D om nului şi înaintea dvs., 
ne recunoaştem  nevrednicia, dar' 
aducem  Tatălui ceresc profunda 
noastră recunoştinţă pentru că ne-a 
susţinut cu braţul Său puternic în  
toate zilele. D acă privim  spre noi, 
vom avea m otive de descurajare, 
dar, dacă privim  spre El, ne um plem  
de încredere în  călăuzirea Sa pentru 

viitor.
în  acest timp de popas, chiar 

dacă nu ne putem  lăuda cu banii pe 
care i-am adunat şi păstr at până 
acum, dar putem  aduce recunoştinţa 
pentru construcţiile înălţate şi umplute 
cu sufletele câştigate pentru a com
pune m arele „cort al lui D umnezeu 
cu oamenii, pentru ca El să locu
iască cu noi, pentru a fi poporul Lui 
şi Dum nezeu însuşi va fi cu n o i.“
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Interviu

Profitaţi de ocaziile 
pe care le aveţi încă

Fratele Carlos Puyol, noul secretar general al Diviziunii Euro- 
Africa, a participat la adunările generale ale conferinţelor 

Moldova, Transilvania de Nord şi Banat. înainte de a pleca 
din România, ne-a acordai acest interviu.

Numele dvs. ne este cunoscut din 
perioada în care aţi condus Uniunea 
spaniolă, dar acum suntem foarte bu

curoşi să vă avem la Diviziune. Care 
au fost mijloacele pe care le-a folosit 
Dumnezeu ca să vă pregătească pentru 
această chemare atât de importantă?

D umnezeu este Cel care alege 
mijloacele şi etapele de pregătire 
pentru îndeplinirea unei lucrări în  
biserica Sa. N oi credem  în Provi- ■ 
denţa divină şi 
ştim  că D um 
nezeu se folo
seşte de eveni
mentele obiş
nuite ale vieţii 

pentru a ne 
pregăti în  ve
derea unei che

mări pe care, de 
obicei, noi nu o 

cunoaştem. Eu 
am  petrecut 
mulţi ani în  ac
tivităţi adm inistrative în  biserică, dar 
am lucrat de asem enea ca pastor, 
evanghelist şi director al şcolii,noas
tre de la Sagunto. A cum  cred că 
D umnezeu avea un plan, ca să îm i 

formeze capacităţile necesare să lu 

crez într-o zi la  nivelul Diviziunii, 

într-un rol de conducere a bisericii 
Sale.

Veniţi din Spania, o ţară care a 
parcurs nu cu foarte mulţi ani în 
urmă drumul de la dictatură şi încăl

carea libertăţii religioase la democra
ţie. Şi România este pe acest drum.
Ce ar avea de învăţat adventiştii 
români de Ia biserica din Spania?

Intr-adevăr, istoria ţării mele şi a 
României au anumite puncte comune. 

Şi noi, în Spania, am trăit şi ne-am 
dezvoltat într-un m ediu social şi 
politic din care lipsea libertatea, în  
m od special libertatea religioasă.
A şa cum ştiţi, .Spania este o ţară în

Sabatul de neuitat din 5 august 1995 s-a încheiat cu acest lanţ uman al rugăciunii, semn al 
consacrării, al unirii dintre generaţii şi al angajamentului pentru spiritualitate şi misiune.

care biserica catolică a dominat şi 
continuă să domine în  numeroase 
domenii ale vieţii. Acum avem liber
tate, acum suntem  o democraţie, am 
avut chiar posibilitatea să ne în 
cadrăm în  Com unitatea europeană.

Putem  spune că  experienţa noastră a 

avut şi lumini, şi umbre. Sunt, fară 
îndoială, aspecte pozitive: avem mai 

m ulte posibilităţi, putem  să ne ex
primăm, putem  să transm item solia 

noastră. Dar, în  acelaşi timp, socie
tatea s-a schimbat, ea este mai puţin

receptivă decât în  trecut faţă de ches
tiunile religioase; este mult m ai difi
cil ca să stârneşti interesul pentru 
Evanghelie sau să convingi pentru 
adevăr. B iserica s-a schimbat de ase
menea, penUu că libertatea nu este 
întotdeauna m ediul cel mai prielnic 
pentru a dezvolta credinţa, pentru a 
rămâne credincioşi, loiali şi consa

craţi. Câteodată, libertatea se dove
deşte o cursă a lui Satana, pentru a 
ne prinde în  somnul fatal al fecioare
lor din parabola Domnului. Este 
nevoie de veghere, să nu pierdeţi 
anumite valori pe care voi aţi ştiut să 
le dezvoltaţi în  perioada voastră de 
greutăţi. Trebuie să avertizăm bise
rica cu privire la faptul că libertatea 
poate să aducă cu sine şi lucruri nega
tive în  domeniul valorilor spirituale.

în ciuda numărului relativ redus 
de creştini adventişti în Spania, 
biserica noastră este destul de bine 
cunoscută. Ce metode aţi folosit în 
acest scop?

Am  încercat să facem cunoscută 
biserica noasUă transmiţând tot 
ceea ce este mai bun în  mesajul nos
tru. Noi am format diferite organi

zaţii care se 
pcupă de ne
voile sociale, 

cum ar fi Aso
ciaţia pentru 
temperanţă şi 
ADRA; de ase

menea, am cău

tat să facem 

cunoscută pu
blicaţia noas

tră Conştiinţă 

şi libertate în 
mediile poli

tice oficiale, în  instituţii şi în  univer
sităţi. în  felul acesta, biserica noas
tră a ajuns să fie cunoscută ca 
ocupându-se nu doar de chestiuni re
ligioase şi spirituale, ci ca o m işcare 

p reocupată  şi de b inele  societăţii. 

Această abordare, care este foarte 
bine acceptată în  toate m ediile poli
tice şi sociale, ne-a oferit posibili

tatea să prezentăm  anumite aspecte 

ale mesajului nostru, care sunt foarte 
interesante şi practice. Adesea, astfel
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I n t e r v i u

Delegaţii la Adunarea Generală a Uniunii, la încheierea lucrărilor. Probabil nu se pol 
distinge fetele, ceea ce. se va remarca va/i unitatea, consacrarea şi iubirea.

într-adevăr, au avui loc multe 
schimbări la nivelul conferinţelor - 
trebuie să vă mărturisesc că au fost

se deschide posibilitatea să vorbim 
şi despre dim ensiunea spirituală şi 
religioasă a adevărului, despre 
credinţă şi mântuire. Astfel, ceea ce 
dorim să facem în Spania este să 
arătăm că biserica noastră este o 
biserică modernă, care are o mulţime 

J de lucruri de oferit societăţii, şi să fim 
recunoscuţi ca aducând o contribuţie 

pozitivă la mersul societăţii.

Aţi dori să ne vorbiţi despre fa i 
moasele dvs. întâlniri cu regina Spa

niei?

Aceasta este o istorie a Provi
denţei. Intr-o zi, am fost rugaţi să 
prezentăm un sem inar despre adven- 
tism la universitate. Chiar în  depar
tamentul care ne-a invitat, regina 
Spaniei urm a un curs de umanism 
contemporan. E a  a insistat să  ţinem 
un  seminar cu privire la diferitele 
doctrine adventiste şi, în  cele din 
urmă, şi-a exprim at dorinţa să vizi
teze una dintre com unităţile noastre. 
A cesta a fost un lucru extraordinar, 
pentru că niciodată în  istoria monar

hiei spaniole - şi să nu uităm cât de 
catolică este această ţară - un m em 
bru al familiei regale nu a vizitat o 
biserică necatolică. Totuşi, de la acel 
mom ent, ea a păstrat amintiri foarte 
călduroase şi m i-a cerut sprijinul 
pentru organizarea unor manifestări 
şi colocvii care au loc o dată pe 
lună, pentru a invita persoane care 
să vorbească despre probleme de ac
tualitate. De fiecare dată când se dis

cutau chestiuni de ordin religios, era 

de datoria m ea să invit personali
tăţile care să participe. In  felul 
acesta, s-a dezvoltat o relaţie pe care 

aş putea-o numi chiar de prietenie. 
Astfel, regina Spaniei a ajuns să 
cunoască foarte bine mesajul adven
tist ca şi interpretarea adventistă a 
profeţiilor, solia noastră în  domeniul 
sănătăţii cu care ea este în tru  totul 
de acord. D e fapt, ea şi-a însuşit 

unele dintre practicile pe care noi le 
susţinem - între altele este vegetari- 
ană - şi participă la lupta îm potriva 

alcoolului şi tutunului. E a cunoaşte 
şi doctrina noastră cu privire la 

Sabat, la mântuire şi viitorul 
omenirii, în  urm a conferinţelor

prezentate de rem arcabili profesori 
adventişti cu privire la aspecte dis
tinctive ale credinţei noastre. Şi, 
iată, legătura noastră a devenit des
tul de strânsă, ceea ce ne-a oferit 
ocazia să cunoaştem şi alte persoane 
de m are valoare care participă la 
aceste întâlniri. B iserica adventistă a 
putut astfel să fie cunoscută între 

profesori de universitate, diplomaţi 
şi alte persoane cu poziţii înalte în  

societatea spaniolă.

Peste câteva ore ve(i părăsi Româ
nia, după zece z i le  pe care le-aţi 
petrecut aici. Care vă sunt impresiile?

D oresc să spun că am fost cu 
adevărat surprins. R om ânia seamănă 
destul de mult cu ţara mea, mai bine 
zis cu ţara mea aşa cum  era acum 
cincisprezece ani, la începutul dru
mului spre democraţie. Aceasta m ă 
face să cred că R om ânia are multe, 

foarte m ulte posibilităţi şi văd că 
această ţară se va dezvolta, în  câţiva 

ani, cu totul remarcabil. Aveţi un  po

tenţial minunat, atât din punct de 

vedere economii;, cât şi social. Am 
rem arcat deja că aveţi persoane 

foarte active, am văzut lucrul acesta 
chiar în  rândul bisericii. Persoane 
care, în  ciuda îm prejurărilor dificile 
în  care au trăit, s-au format foarte 
bine şi au dezvoltat un spirit foarte 
dinamic. Toate acestea sunt lucruri 

foarte importante pentru creşterea vi
itoare a ţării şi a bisericii.

Acum, când la conferinţe şi la uni
une se află echipe noi, este timpul 
planurilor. Care ar f i  sugestiile dvs. 
pentru viitorul lucrării din România?

m ai m ulte decât m ă aşteptam. In 
biserica noastră nu este obişnuit să 
aibă loc atât de m ulte schimbări. Se 
poate considera că trei ani nu valori
fică toate posibilităţile pe care le are
o persoană, de aceea ai- trebui să lu
creze mai departe. D ar aceste schim
bări s-au produs şi eu sper că noile 

echipe vor face o lucrare rem arca
bilă.

Consider că aveţi conducători 
foarte buni în biserică, persoane care 
sunt conştiente de posibilităţile pe 
care le au, poate pentru un scurt 
timp, să facă lucruri noi pentru predi- 
carea Evangheliei. E u  sper că noii 
conducători de la  conferinţe şi uni
une vor putea să dea un elan extraor
dinar lucrării din U niunea română. 
Aceasta este speranţa cu care 

părăsesc uniunea voastră, că D um 
nezeu vă va ajuta să profitaţi din 

plin de toate ocaziile pe care le aveţi 

încă, de uşile pe care E l le deschide 
pentru a face ca lucrarea Sa să înain
teze. Puneţi în  lucrarea lui D um 

nezeu acelaşi spirit de sacrificiu, de 
iubire şi de consacrare pe care le-aţi 
m anifestat în  lungii ani.ai opresiunii, 

atât de plini cu dificultăţi. Restul 
este partea lui Dumnezeu, El îş i va 

face partea şi veţi creşte necontenit. 
Acestea sunt dorinţele m ele pentru 
biserica din România.

Vd mulţumim  şi vă aşteptăm să 
reveniţi în România la Comitetul exe
cutiv al uniunii, în luna noiembrie a 
acestui an.
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Tineretul este 
speranţa noastră

Raportul preşedintelui

Am avut privilegiul deosebit ca. 
în  ultimii trei ani, îm preună cu fraţii 
mei colegi, să urm ărim  şi să dirijăm 
îm plinirea hotărârilor Adunării ge
nerale din 26 iulie 1992. Acum trei 
ani. Comitetul de hotărâri a propus 
Adunării generale a conferinţei ur
mătoarele directive de urmat: ,,Să se 
îndeplinească mandatul bisericii în 
toate cele trei dimensiuni: m ărturi
sire. slujire şi păstorire. M ărturisirea 
să se realizeze prin adunări publice 
şi seminalii. Să se facă organizarea 
districtelor în  interes m isionar în 
vederea pătrunderii în  teritorii no i..."

Acum trei ani, când iim prim it în 
sărcinarea bisericii, un frate al nos
tru şi sol al Dom nului m i-a dat un 
sfat care spunea: „V egheaţi asupra 
unităţii şi păcii în comitetul confe
rinţei şi într e colegii pastori. A cesta 
este secretul succesului în  a vă îm 
plini m andatul..."

Am socotit că este sfatul lui 
Dumnezeu şi pot mărturisi azi că ex
perienţa colaborării cu fraţii mei 
colegi a fost un suport spiritual pen
tru mine. Am  colaborat într-un cli
m at de pace şi părtăşie spirituală.
Am  luptat ca în  atmosfera de lu a u  a , 
personalului conferinţei să domine 
spiritualitatea şi manifestarea 
darurilor duhovniceşti.

Relaţia dintre comitetul con
ferinţei şi corpul pastoral s-a înscris 
pe o linie lum inoasă şi ascendentă, 
reflectându-se în  părtăşia dintre pas
tori, cu toate diferenţele legitime. 
Prietenia dintre ei a avut ca urmare 

colaborarea între comunităţi şi dis
tricte. Cazurile contrare apărute în 
câteva locuri ne-au întristat şi ne 
arată că lupta pentru toleranţă şi 
înţelegere trebuie continuată.

Naşterea conferinţei noasue, în 
miezul timpului de tranziţie, a ne

cesitat descoperirea de ţinte şi de noi 
orientăr i şi aceasta a atras după sine 
şovăiri, nesiguranţă, poticniri, pentru 
care ne cerem  iertare Celui ce a 
aşteptat de la noi rezultate pe măsura 
darurilor Sale.

Angajarea noastră în  planul M isi
unii Globale a impus ca prioritate lu
crarea de evanghelizare. Aceasta s-a 
realizat prin cele 1.449 de conferinţe 
publice, 1.094 de sem inalii de fam i
lie, prin cele 31 de comunităţi nou- 
înfiinţate şi prin multe alte acţiuni 
notate de Cer în cartea eroilor D om 
nului. în  acţiunile de evanghelizare 
au fost antrenaţi membrii bisericii, 
tineri şi bătrâni, copii mai mici şi 
mai mari, încât mesajul Evangheliei 
a căpătat noi dimensiuni în inima 
oamenilor. Aceasta se reflectă cât de 
cât în cele 3.668 de botezuri şi alte 
sute şi mii de simpatizanţi care stau 
în  pragul marii hotărâri. Nu spunem  
că doar cei peste 1.000 de evanghe- 
lişti laici form ează tot potenţialul de 
lucru al conferinţei. M ai sunt m ulte 
mii cu care corpul pastoral lucrează 
pentru a fi activaţi şi a pom i în  îm 

plinirea m isiunii noastre speciale. 
M ulţi dintre slujbaşii comitetelor din 
comunităţi, îm preună cu pastorii, au 
organizat o m are parte a potenţialu
lui celor aproximativ 6.000 de mem
bri sub 30 de ani şi, sub călăuzirea 
Domnului, au fost abordate peste 
241 de localităţi fără prezenţă adven
tistă, m ari şi mijlocii, cu m esajul în 
treitei solii. Acolo a fost semănată 
săm ânţa Evangheliei, care n -a  stat 
mult în  păm ânt şi deja se profilează- 
lanuri pentru secerat.

Comitetul conferinţei a întocmit
o strategie de lucru pentru oraşele de 
pe teritoriul conferinţei. D e aceea, 
eforturi speciale s-au făcut pentru 
oraşele: Curtea de Argeş, Costeşti, 
Videle, Drăgăşani, Drăgăneşti-Olt, 
Filiaşi, Segarcea, Strehaia, Motru, 
Ţicleni, O rşova, M ătăsari şi altele. 
A cestea constituie puncte strategice 
pentru planul de perspectivă al dez
voltării lucrării. Pentru o etapă vii
toare se impune a se avea în  atenţie 
judeţele M ehedinţi, Gorj, Dolj şi 
Vâlcea, unde nu avem  încă prezenţă 
în câteva oraşe ce reprezintă o impor
tanţă specială. Folosesc această 
ocazie să mulţum esc corpului pas
toral şi al m isionarilor sponsorizaţi 
pentru angajamentul lor special în  lu
crarea din iam a Uecută. D om nul va 
răsplăti fiecăruia pentru efortul 
deosebit din anul evanghelistic 
încheiat în iunie anul curent. N u pot 
să trec la altă problemă şi să nu  amin
tesc „fenom enul P eretu" unde se lu
crează la proiectul celei de a cincea 
biserici adventiste în  localitate.

(continuare în pag.32)

Arad, 5  august. Pastori activi fi veterani, un 

al culte lor  şi câ ţiva  copii cân tă  îm preună:

preot ortodox, un pastor baptist, dl. m inis tru  

A tâ ta  d o r  s -a  s trâns  în  p ie p tu l  nos tru  slab.
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Conferinţa Oltenia — 24 august Reportaj

„Sabia Domnului 
şi a lui Ghedeon!44

Craiova, dim ineaţa zilei de jo i 24 
j  august 1995. Pe m ăsură ce se apro

pia ora 9, strada 24 Ianuarie devenise 
neîncăpătoare pentiu m ulţim ea de 
autoturisme ce-şi caută loc de par- 

| care, iar’ capela aflată la câţiva paşi 
] de serbarea inaugurală, 
j  devine din ce în  ce mai 

fremătătoare. Deasupra 
amvonului, un panou 
imens, dominat de o siglă 

| m ulticoloră deosebit de 
j  reuşită, ne dezvăluie iden

titatea ocaziei: Adunarea 
generală electivă a Con
ferinţei Oltenia. Vom afla 

| din raportul preşedintelui 
j  că e vorba de cea de-a 
| doua adunare generală, 

din cadrul celei de-a ue ia  
perioade de existenţă a

I acestei conferinţe. Intr-o 
j  ţinută vestim entară cât se 

poate de oficială, toţi 
delegaţii prezenţi, 166, în 
tre care şi câteva surori, primesc un 
dosar, un ecuson, un zâm bet şi o 
strângere de m ână şi sporesc, în  sală, 
atmosfera de aşteptare.

E  ora 9. Fratele Jean-Luc 
Lezeau, trezorier asociat în  cadml 
Diviziunii Euxo-Africa, rosteşte C u
vântul Domnului. Subliniind, prin 
contrast, criteriile unui conducător, 
vorbitorul insistă până la detaliu asu
pra pedagogiei lui Dum nezeu în  
cazul alegerii lui Ghedeon 
(Judecători 6). Este băiatul cel mai 

mic, din cea mai m ică familie, din 
cea mai m ică sem inţie a lui Israel. 
Pentru că el însuşi nu se consideră 
com petent pentru funcţia de general 
de armată, cere - cu îndrăzneală - o 
triplă confirm are a chemării din 
partea Celui ce l-a ales. D umnezeu

Romulus Chelbegean

„sabotează" sistem atic planurile 
militare cantitative ale lui Ghedeon, 
împunându-i selectarea armatei după 
criterii spirituale până la limita ab

surdului. Ca om  al Bibliei, dar' şi al 
cifrelor, prezentatorul calculează per
manent raportul de forţe între Israijl 
şi Madian: întâi un israelit la aproxi
mativ patru madianiţi, apoi, unul la 
13 şi, în  final unul la 450. Catastro
fală situaţie statistică! Apoi, D um 
nezeu are grijă să lovească în  cali
tatea m ilitară a modestei trupe: nici
o armă clasică. D oar ulcior, făclie, şi 
trâmbiţă - încredere, ascultare şi sta
tornicie. „C ele trei cete au sunat din 
trâmbiţă şi au spart ulcioarele, au apu
cat făcliile cu m âna stângă şi trâmbi
ţele cu mâna dreaptă ca să sune şi au 
strigat: «Sabia D om nului şi a lui 
Ghedeon!» Au răm as fiecare la locul 
lui în  jurul taberei" (Jud. 7,20-21).

D upă ce, prin studiul Cuvântului 
şi puternice rugăciuni de consacrare.

fiecare delegat şi-a găsit „locul lui 
în jurul taberei" şi s-a decis să 
răm ână un purtător al arm elor sfinte, 
sub binecuvântatele acorduri d e  cân
tării „D e m ână du-mă. T ată!"  inter
pretată de un tânăr quartet bărbătesc, 
lucrările adm inistrative au putut 
începe.

Prezentarea raportului preşedin
telui a stârnit un val de comentarii 
atât din partea pastorilor, cât şi din 
partea laicilor. Toţi cei înscrişi la cu
vânt au subliniat mai ales faptul că 
dincolo de uşa pe c<ue scrie „Preşe
d in te"  au găsit întotdeauna cu totul 
altceva: fie un om  al rugăciunii, fie 
un bun sfătuitor, fie un părinte îm 
preună simţitor, fie un coleg, un 
prieten sau un frate. Binecuvântate 

fie astfel de neconcor- 
d;inţe! A tenţia preşedin
telui pentru com unităţile 
mici, nou-născute sau 
cele cu m ulte „o i negre" 
în  timpul întregului său 
mandat, a fost deosebit de 
călduros apreciată. Nu e 
de mir are că, după proce
dura de rigoare (alegerea 
comitetului de organizare 
şi celor trei comitete de 
lucru cu vot unanim), la 
foarte puţin timp după ale
gerea lui, com itetul de nu
miri revine cu propunerea: 
pastorul Virgil Peicu - 
preşedinte. Cu o majori
tate covârşitoare de voturi 

(vot secret, 159 pentru, 8 contra), 
propunerea devine hotărâre a adu
nării generale. Este ora  prânzului. 
Delegaţii pot merge liniştiţi la masă.

Intr-un stil mai oficial sau mai 
personal, în  timpul după-amiezii 
rapoartele diverselor departamente 
continuă să aducă informaţii tuturor 
com unităţilor conferinţei. Secre
tariatul, trezoreria, evanghelizarea, 
sănătatea şi temperanţa, tineretul, 
colportajul, trec rând pe rând, pe sub 
toiagul votului adunării.

Ca un experim entat „lup  de 
m are", deprins să folosească forţa 
vântului şi valurilor exclusiv pentru 
avansarea corăbiei bisericii, fratele 
A ron Moldovan, secretar al uniunii, 
preşedintele de drept al acestei 
adunări, conduce de fiecare dată cu

â  ....................
PERSONALUL ALES Ş l COMUT. I UL. EXECUTIV AL  

C O M  PRIM. I I OLTENIA

Preşedinte, Virgil Peicu; secretar, Sabinul Bancu; 
trezorier, Daniel Geantă; Asociaţia pastorală, Mi hai 
Mohanu; comunicaţii. Sabinei Bancu; tineret, Romulus 
Chelbegean; educaţie, Sabinei Bancu; familie, Romiiius 
Chelbegean; sănătate, Jt.Constantin Militarii; Şcoala de 
Sabat şi activităţi personale, Aii hat Mohanu; libertatea 
religioasă, Virgil Peicu.

Comitetul executiv: V'ir f̂/ Peicu, preşedinte;
.Sabinei Bancu, secretar; Alexandru Buciumau, Niculae
Buică, Romulus Chelbegean, Daniel Geantă, Constantin
Militam, Mihai Mohanu, Beni Predi, Ion Radu, Eugenia

. Set ban, membri. , 
V ___________ ______________ __ _______________________y

Curierul Adventist •  Septembrie 1995 31
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măiestrie discuţia la bun liman, 
identificând la timp stâncile ascunse 
sub aparente declaraţii de dragoste.

D e-a lungul întregii zile, atmos
fera e spirituală, destinsă, deschisă, 
constructivă.

In jurul orei 20, după ce lucrările 
comitetului de planuri şi ale celui de 
acreditări au fost deja votate, soseşte 
în sală mult aşteptatul comitet de nu
miri. Se citeşte lista.

Nici un  murmur, nici o retum are 
a listei. Votul secret exprimat în drep
tul fiecărui num e se concretizează 

| într-o majoritate marcată de 15-27 de-
I legaţi contra. Mai în  gluma, mai în 
: serios, un coleg comentează cu tâlc:
| „R egula e simplă: cei care sunt buni 
| doar la ceva anume, au rămas în  ace

laşi loc, iar cei care sunt capabili şi 
de altceva, au primit alte răspunderi 
decât cele pe care le aveau înain te ."

(urmare din pag. 30) -
Spir itul acestui fenomen s-a ex

tins în  Teleorman, aprinzând flacăra 
| speranţei în  multe localităţi fără pre

zenţă adventistă. Să-m i fie iertat 
[ dacă dintre m ultele exemple de biru

inţă din toate judeţele şi din toate dis- 
J trictele amintesc şi mulţum esc lui 

Dumnezeu pentru lucrarea de la Curtea 
de Argeş - citadelă a ortodoxiei 
române. Experienţa acestei lucrări ar 
putea constitui unul dintre cei mai 
frumoşi psalm i de laudă.

Amintesc înaintea Domnului şi a 
dvs. m inunata lucrare din peniten
ciare care a avut ca exponenţi impor
tanţi pe fraţii Constantin Popescu şi 
Traian Moţ, care în  penitenciarul din 
Craiova au avut o acţiune deosebită, 
ajutaţi de alţi colaboratori.

In domeniul educaţiei, am făcut 
o experienţă care a fost şi dulce şi 
amară în sufletul nostru. S-au pus 
bazele unui L iceu adventist, cu un 
număr de peste 150 de elevi ce com 
pun anii I, II şi HI. A şteptăm  ca 
această instituţie de învăţăm ânt să 
aducă cât mai curând roade pentru 
lucrarea lui Dumnezeu.

înm ulţirea comunităţilor, prin în- 
J  fiinţare şi pătrunderea în  localităţi
i noi, a creat o nevoie specială pentru 

case de rugăciune. Aceasta a cerut o 
chibzuire foarte atentă a fondurilor

Cuvântul de încheiere rostit atât 
de preşedintele uniunii, cât şi de cel 
al conferinţei, cuprinde mai ales sen- 
sibilizatoare mulţum iri pentru toţi 
colaboratorii de până acum şi încura
jă ri pentru noii colaboratori. „A  fost 
o experienţă care m -a îm bogăţit şi 
im presionat foarte m ult", declara 
public fratele Bocăneanu. „A veţi în  
această conferinţă mulţi oameni 
minunaţi despre care, în  comitetul 
de numiri, s-au spus lucruri entuzias- 
mante. Regret că n-am  putut face un 
comitet al conferinţei mare de tot... 
Dar, prin chiar faptul că oamenii 
aceştia atât de valoroşi se vor în 
toarce acasă la familiile, comu
nităţile şi districtele lor, lucrarea lui 
D umnezeu are de câştigat." Este 
ora 21 şi 25. în  m od solemn, fratele 
M oldovan declară închise lucrările 
adunării generale.

băneşti. Cu greu am făcut faţă la 
această problemă. De un real ajutor 
au fost dărnicia şi sacrificiul fraţilor.

La începutul mandatului, sediul 
conferinţei era am enajat într-un 
spaţiu im propriu. Domnul ne-a aju
tat să ridicăm  un edificiu cu trei 
etaje, care acoperă în  prezent nevoile 
conferinţei pentru sediu şi locuinţe 
pentru personal. Binecuvântările m a
teriale pot fi dovedite prin cele 14 
case de rugăciune inaugurate, cu alte 
peste 42 aflate în  stadii avansate.

în  timp ce întreaga biserică a fost 
angajată în  activităţi misionare, o mare 
parte a atenţiei noastre a fost reţinută 
de activitatea internă a bisericii. Pregă
tirea com unităţilor pentru asimilarea 
noilor veniţi a cerut pastorilor o activi
tate susţinută. Pregătirea unui loc pen
tru noii veniţi a determinat multe co
munităţi să se gândească la construcţii 
de biserici noi. A ceste activităţi au 
angajat biserica şi drept urmare am 
constatat o m icşorare a numărului de 
probleme şi necazuri în  biserică. 
Şocul produs de integrarea tineretu
lui în  administrarea bisericii a fost 
trecut cu bine şi problemele aparente 
în unele locuri se sting în timp.

S-ar putea ca, în urm a prezentării 
rapoartelor, să se constate că multe 
lucruri au fost făcute, dar sunt sigur 
că mai m ulte au răm as nefăcute. Pen-

în  Ioc în  închciere. A doua zi di
mineaţa, vineri la ora 8, unul dintre 
delegaţii de pe lista oficială îşi face 
apariţia pe holul birourilor confe
rinţei, în  aceeaşi ţinută vestimentară 
sărbătorească pe care au avut-o toţi 
colegii dânsului, ieri. Preşedintele îl 
întâm pină cu un zâmbet larg şi îngă
duitor:

„B ine aţi venit, frate! Pacea 
Domnului! Poftiţi!"

„Pacea Domnului, frate Peicu! 
Ştiţi... de fapt trebuia să vin ieri; dar, 
am avut treabă, şi m -am  gândit că - 
nu se poate! - alegerile o să dureze şi 
astăzi...!"

„Cum?! Numai astăzi?" se face 
preşedintele a nu înţelege. „E u  m ă 
rog Domnului ca alegerile acestea să 
dureze cel puţin trei ani, de-aci ’nainte! 
D u-te liniştit acasă şi roagă-te şi 
m atale pentru asta...!"

tru unele ne asum ăm responsabili
tatea, pentru altele limitele noastre 
fireşti au fost o piedică, iar altora 
poate nu  le-a sosit vremea. Dincolo 
de amărăciunea lucrului nefăcut, sun
tem recunoscători „căci.Tu, Doamne, 
ne dai pace şi tot ce facem noi, Tu 
îm plineşti pentru n o i"  (Is. 26, 12).

I 2 Ilustraţiile copertei
~  1. Delegaţii Diviziunii,
‘ Erich A m elung şi Ulrich 

Frikart, îm preună fr. Niculescu, poli
glotul uniunii. 2. Sala noii com uni
tăţi din Arad, gazdă excepţională a 
adunării. Fr. N elu D umitrescu pre
zintă raportul. 3. D oi dinUe scrută
tori num ără buletinele de vot. 4 . în  
faţa comunităţii, forfota febrilă a 
muncitorilor a lăsat loc prezenţei 
joviale a delegaţilor.
.Foto: Constantin Bencea ,

Publicaţia oficia lâ a  Bisericii Creştine 
Adventiste de Ziua a Şaptea din România.
Apare lunar, sub coordonarea Comitetului 
Uniunii
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